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Z kampanii sprawozdawczo-wyborczej

w hutniczej organizacji partyjnej

Aby stale doskonalić formy pracy
W szczególnych okołiczi

eja sprawozdawczo-
P-30. W tych dniach mija bowiem 16 lat od urucho

mienia pierwszej taśmy spiekalniczej, a w dniu 9 paździer
nika br. załoga Aglomerowni -wykonała zadania planu 5-let- 
niego. Dodatkowa produkcja do końca br. wyniesie 1800 tys 
ton spieku.

W konferencji wzięli.udział m. in. I sekretarz KF tow. T. 
Wachowski oraz sekretarz — tow. M. Najduchowski.
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szczególnych okolicznościach odbyła się II Konferen- się ono w umiejętności postę-
•wyborcza organizacji partyjnej w .powania z ludźmi, w odpowie

dnim zachowaniu w pracy i 
w domu. Już obecnie 20 pro
cent załogi P-30 jest członka
mi partii. W połączeniu z ak
tywem związkowym i młodzie
żowym. stanowi to poważną si
łę, która winna obecnie szukać 
nowych form działania — 
głównie na odcinkach, w któ
rych obecnie są jeszcze niedo
ciągnięcia.

Ńa te sprawy zwróci 
wątpliwie uwagę nowa egze
kutywa, która obowiązki I se
kretarza powierzyła tow. St. 
Ołdakowi. II-sekretarzem za
stał wybrany tow. II. Kuryło, 
a III tow. J. Bartosik. (k) 

(Dalszy ciąg na str. 2)

Fot. J. PODLECKI
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Referat w imieniu ustępują
cej egzekutywy wygłosił tow. 
S. Ołdak. W swym wystąpie
niu podkreślił, że w minionym 
okresie ' zaznaczył się wzrost 
wydajności pracy każdego pra
cownika. Jeżeli rok 1967 przyj- 
miemy za 100, to w roku bie
żącym przyjmuje się, że wy
niesie on 129.2 proc. Zanoto
wano również poprawę jako
ści spieku oraz obniżono kosz
ty własne w pozycjach zależ
nych od wydziału.

Poważnie wzrosły również 
szeregi organizacji partyjnej, 
która w chwili ’obecnej liczy 
405 towarzyszy. Zebrania par
tyjne stały się terenem szer
szej wymiany poglądów, plat
formą krytyki i swobodnej dy
skusji. Do minusów zaliczyć 
należy: mało konsekwentne 
rozliczanie towarzyszy z reali
zacji zadań partyjnych, pracę 
TGP oraz słabszą pracę 
misji problemowych.

Działalność KZ PZPR 
spotkała się z pozytywną 
na Komitetu Fabrycznego. A 
wykazane w niej wskazania' 
zmierzające do dalszej popra
wy stylu pracy zostały podjęte 
w dyskusji przez delegatów 
z P-30. v

Nowe zadania wynikające z 
realizacji uchwały V Plenum 
szczególnie dużą wagę przy
kładają do właściwej informa
cji. Każdy członek załogi po
winien dobrze wiedzieć jąk 
wygląda na bieżąco realizacja

ko-

P-30
occ-

zadań. Ważną sprawą jest 
również dobra znajomość zja
wisk otaczającego nas świata.

O ile w działalności partyj
nej wśród załogi P-30 są do za
notowania duże osiągnięcia, to 
wiele zostało do zrobienia w 
działalności ideowo-wychowa- 
wczej w terenie. Koniecznym 
jest większe zaangażowanie w 
pracy z TGP i podopiecznym 
osiedlem.

Dużą rolę w pracy partyjnej 
odgrywa grupa-na jmniejsza 
komórka organizacyjna. Jaka 
jest jej praca tak wszyscy od
czuwają efekty tej działalno
ści. Dlatego trzeba wytwo
rzyć twórczą atmosferę, stale 
winno się podkreślać dobrą 
działalność oraz wskazywać na 
istniejące braki. Takie stano
wisko doprowadzi do pełnej 
aktywizacji wszystkich człon
ków.

Z poważnymi osiągnięciami 
przybyli na konferencję ZMS- 
owcy. Wystarczy podać, że tyl
ko w br. ZMŚ rekomendował 
w szeregi organizacji partyj
nej 41 towarzyszy — czoło-’ 
wych aktywistów organizacji. 
Ponieważ w P-30 nie ma moż
liwości utworzenia brygad ja
kościowych, młodzież ćhce o- 
głosić nową formę rywalizacji 
— najlepszego w zawodzie, 
gdzie sprawa jakości i wydaj
ności odgrywać będzie dużą 
rolę. /

Zaangażowanie członka par
tii mierzy się nie tylko ilością 
wykonanej normy. Przejawia

nie-

Z okazji Dnia Nauczyciela — wszystkim 
nauczycielom i wychowawcom szkół 
kombinatu oraz dzielnicy — gorące poz
drowienia, serdeczne podziękowania za 
trud i najlepsze życzenia dalszych sukce
sów w pracy zawodowej i społecznej, 
zdrowia i pomyślności w życiu osobistym.

przekazuje

KOLEKTYW KIEROWNICZY 
HUTY im. LENINA

Z okazji Dnia 
Dzielnicowy PZPR 
kazuje wszystkim 
ctwom placówek oświatowych, organiza
cjom partyjnym oraz pracownikom oświa
ty serdeczne podziękowania za poważny 
wkład pracy w socjalistyczne wychowa
nie dzieci i młodzieży. Jednocześnie prze
kazujemy Wam gorące pozdrowienia 1 ży
czenia pomyślnych wyników w Waszej 
trudnej i odpowiedzialnej pracy.

KD PZPR W NOWEJ HUCIE

Nauczyciela Komitet 
w Nowej Hucie prze- 
pedagogom, kierowni-

NAUCZYCIELE I WYCHOWAWCY!

Wystawa w kombinacie 
zainaugurowała dekadę 

It„Dni Książki Społeczno-Politycznej
Tegoroczne

SpołecznoTegoroczne „Dni Książki 
Społeczno - Politycznej ’, 
którym patronuje Komitet 

Wojewódzki PZPR i terenowe 
instancje partyjne przebiegać 
będzie, w naszym wojewódz
twie pod znakiem upowsze- ■ 
chnienia wiedzy ekonomicznej 
i społecznej. Koncentrować się 
więc będzie — przede wszyst
kim — na wydawnictwach 
propagujących i wyjaśniają
cych zadania nowego etapu 
naszej gospodarki narodowej.

Za dobry przykład w tym 
zakresie można uznać inaugu
rującą „Dni” wystawę zorga
nizowaną w sali teatralnej, w

Fot. St. GAWLIŃSKI

budynku „S” Centrum Adm. 
HiL, w dniu 20 bm. przez Hu
tę im. Lenina i PP- - Dom 
Książki w Krakowie. (Piszemy 
o tym oddzielnie.)

Ale nie tylko ta forma pro
pagandy zagadnień społeczno- 
politycznych i ekonomicznych 
będzie licznie reprezentowana 
podczas tegorocznej dekady. 
Odczyty, prelekcje, spotkania, 
pogadanki, konkursy, trwać 
będą do pierwszych dni grud
nia.

Z ciekawych imprez, w któ
rych będzie jeszcze można u- 
czestniczyć sygnalizujemy po
gadankę o Januszu Korczaku 
(z cyklu „Sylwetki wybitnych 
ludzi”), która odbędzie się 25 
bm. o godz. 17, w świetlicy 
MDK os. Kalinowe; odczyt 
Moniki Warneńskiej, o proble
mach społ.-politycznych Azji, 
tego samego dnia o godz. 18.30 
w ZDK HiL; quiz „Co wiem 
o Kraju Rad (z wieczornica 
artystyczną) 27 bm. godz. 18 
w Klubie „Iskierka” (os. Zie
lone), czy wreszcie odczyt red. 
J. Lovella, pt. „Bohater współ
czesnej młodzieży" (2. XII 
godz. 18. Bibl. Dzieln. Os. Sta
lowe 12).

Celem „Dni” 70 jest spopu
laryzowanie form i metod u- 
powszechniania wspomnianej 
problematyki tak. aby można 
je stosować w Domach Kultu
ry. klubach i świetlicach przez 
cały rok (ms)

DRODZY
W dniu Waszego święta Dzielnicowy Komitet Frontu 

Jedności Narodu 1 Prezydium DRN w Nowej Hucie 
składają Wam gorące podziękowania za dotychczasową 
pracę zawodową 1 społeczną oraz życzenia dalszych 
sukcesów w nauczaniu i socjalistycznym wychowaniu 
młodego pokolenia Polski Ludowej i pełnego zadowolenia 
w życiu osobistym.

Przew.odniczący Prezydium DRN 
inż. TADEUSZ GÓRSKI

Przewodniczący Dzielnicowego Komitetu FJN 
iaż. ROMUALD KOZAKIEWICZ

SEP ©’ganituje 
koło dzielnicowe

W nawiązaniu do ostatnio odby
tego posiedzenia Dzielnicowej Ra
dy Narodowej w Nowej Hucie m. 
in. w sprawie rozwoju działalnoś
ci stowarzyszeń naukowo-techni
cznych w zakładach i przedsię
biorstwach dzielnicy. Zarząd Od
działu SEP w Nowej Hucie podjął 
inicjatywę dotarcia do poszczegól
nych zakładów, organizując tere
nowe koło zrzeszające inżynierów, 
techników i mistrzów elektryków 
pracujących w zakładach nowo
huckich.

Do zadań kola należeć będzie m.

innymi: współdziałanie jego człon
ków przy organizowaniu narad, 
odczytów, wykładów itp. na tere
nie zakładu, współpraca z kierow
nictwem w zakresie wdrażania 
postępu technicznego i ekonomi
cznego, prowadzenie wymiany do
świadczeń z innymi przedsiębior
stwami o podobnym profilu, zbie
ranie i dostarczanie materiałów 
potrzebnych do poprawy stanu 
bhp przeciwporażeniowego w za
kładach i przedsiębiorstwach.

Pierwsze zebranie organizacyjne 
kola odbędzie się w Klubie NOT 
w Nowej Hucie w dniu 26 listopa
da 1570 r. o godz. 15, sala nr 14 
I P- (8)

W ramach ruchu łączności miasta ze wsią

W gościnie 
u energetyków HiL

W holu sali teatralnej Huty im. Lenina zo
stała otwarta wystawa książki społeczno- 
politycznej.

Na uroczystość otwarcia przybyli m. in. 
członek KC, I sekretarz KF PZPR tow. T. 
Wachowski, z-ca kier. Wydziału Propagand'- 
KW pa*tii L. Piekarz, dyrektor PP Dom 
Książki tow. B. Palimąka. Zebranych powitał 
przewodniczący RZK tow. J. Stefanik.

Wystawa książki społeczno-politycznej jest 
pierwsza tego typu ekspozycją na terenie 
kombinatu. Zgromadzone pozycje, których 
jest 1100 — zgrupowane są w 13 tematycz
nych działach, które prezentują czytelnikowi

bogatą treść społeczno-polityczną 1 ideowo- 
wychowawczą. Książki te ułatwiają zrozu
mienie problemów współczesnego świata, 
uzupełniają wiadomości.

Wśród eksponatów wyróżnia się dział po
święcony Leninowi, gdzie znajdują się dzieła 
Wodza' Rewolucji Październikowej oraz takie 
■lozycje. jak: ..Polskie dni Lenina” czy „Le
nin w Krakowie”.

Zachęcając hutników do zwiedzenia wy
stawy informujemy, że znajdujące się tam 
książki będzie można nie tylko obejrzeć, ale 
również kupić. (k> •
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Podziękowania

Towarzystwo Przyjaźni Pol
sko-Radzieckiej Zarząd Dziel
nicowy w Nowej Hucie w' i- 
mieniu własnym i w imieniu 
młodzieży uczestniczącej w 
Zlocie, składa serdeczne po
dziękowanie dyrekcji HiL za 
udostępnienie autobusu w 
dniu 8 listopada br. w celu 
przewiezienia delegacji mło
dzieży szkolnej na organizowa
ny Zlot nad grobem Niezna
nego Lotnika Radzieckiego w 
Byszycach.

Tylko dzięki pomocy 
szego Zakładu możliwy 
udział 500 młodzieży na 
uroczystości.

ZARZĄD DZIELNICOWY
TPPR

Wa- 
był 

w/w

W ramach łączności miasta ze drenie pięknego Muzeum 1 Klubu 
wsią. zorganizowana została w ZBoWllj HiL. Tutaj na przyby- 
ub. niedzielę wycieczka aktywu. łych octekfcrfali członkowie Kola 
wiejskiego z gromady Kościelec 
pow. Proszowice do Nowej Huty.

Zakład opiekuńczy tej gromady, 
którym jest Pion Gł. Energetyka 
HiL, zorganizował dla 4« osobo
wego zespołu — reprezentującego 
aktywistów PZPR, ZSL, Kółka 
Rolniczego, GS, miesjcowego. Ko-, 
ła ZBoWiD z prezesem Marianem 
Figlem i Bolesławem Olecheit: 
oraz Józefem. Chaldasgm . na. czele 
oraz Koła Gospodyń Wiejskich, 
którym przewodziła Wacława 
Siekierka — zwiedzenie Huty im. 
Lenina i Muzeum Czynu Zbrojne
go- pracowników -huty przy-*ZP 
ZBoWiD HiL. i ■ ■

Uczestnicy ’ wycieczki, którą z 
ramienia KZ PZPR TE prowadził 
Antoni Janicki — zapoznali się 
z ciężką i odpowiedzialną pracą 
robotników. Wielkie wrażenie na 
uczestnikach' wywarł 'widok spu
stu surówki z Wielkiego Pieca — 
zadziwił ogrom hali Walcowni 
Gorącej Blach i pędząca po sa
motokach .walcowniczych czerwo
na taśma blachy — urzekl swoi
sty piękny widok lśniącej blachy 
ocynowanej elektrolitycznie prze
suwającej się między agregatami 
Walcowni Zimnej. Niezapomnia
nym widokiem, 1 który na’ długo 
utkwi w pamięci, był Slabing.pod 
którego potężnymi walcami ol
brzymie bloki stali rozpalonych 
do białego żaru wlewów ugniata
ne były jak... kostki masła.

Osobnym przeżyciem było zwie-

ZBoWiD Wonu Energetyka, któ
rzy stawili się licznie aby powitać 
miłych gości Po wystawie opro
wadził tow. Etanisław Kurek o-' 
mawiając szczegółowo eksponaty 
i figury przedstawiające żołnie
rzy różnych okresow walki o 
wolność Polski .. — od powstań 
wielkopolskich i śląskich, żołnie
rzy polskich wszystkich frontów 
II wojny światowej i partyzan
tów — bojowników którzy wnieś? 
wkład w wyzwolenie naród 'we i 
społeczne

W świetlicy klubowe) ZBoWiD 
Julian Gędzior, Prezes Koła 
ZBoWiD TE. wygłosił prelekcję 
nawiązującą do 53 rocznicy Wiel
kiej Socjalistycznej Rewolucji 
Październikowej, podkreślając Jej 
znaczenie w przemianach, które 
przyniosła państwo n i narodom 
całego świata. Tadeusz Madyda po
dbielił się wspomnieniami z prze
żyć wojennych n« froncie man
dżurskim. gdzie walczył przeciw 
Japończykom 
Radzieckiej.

W imieniu 
gromadzkiego 
sław Olech, który w serdecznych 
słowach podziękował organizato
rom za- udostępniane olie^zcnia 
interesujących obiektów co bez- 
przecznie rozszerzyło zasób wia
domości. Dzisiejsze przeżycia bę
dą dyskutowane podczas długich 
wieczorów zimowych.

w szeregach Armii

zebranegp. aktywu 
zabrał1 głos Bołe-

J. G.
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Czy w Hucie im. Lenina 
można znaleźć biurokratów ?

— Dowiemy się o tym 
w przyszłym numerze „Głosu11...

HIL realizuje 
Zarządzenie nr 13 

Generalnego Komisarza 
Narodowego Spisu 

Powszechnego
Hut» nasza, , podobnie Jak wszy

stkie uspołecznione przedsiębior
stw» w Polsce, przystąpi*» do 
wstępnych prac, związanych z 
realizacją Zarządzenia nr li Ge
neralnego Komisarza Spisu Pow
szechnego.

Jak wiadomo, Narodowy Spis 
Powszechny zostanie przeprowa
dzony w Polsce w dniu 8 grud
nia br. przez powołanych w tym 
celu rachmistrzów spisowych. 
Niezależnie od powyższego, wszy
stkie uspołecznione zakłady pra
cy. mają obowiązek wypełnienia 
kartek informacyjnych 
a zatrudnieniu pracow
nika, które po wypełnieniu na

leży wręczyć pracownikom w 
terminie do dnia 4 
grudnia br.

Kartka informacyjna zawiera 
podstawowe dane personalne, a 
mianowicie:

— nazwisko i imię pracownika 
oraz adres zamieszkania,

— nazwę zakładu pracy i adres 
tego zakładu,

— pełną nazwę jednostki, w 
l:’órej pracownik jest zatrudnio
ny np. Wydziałów Remontów E- 
lektrycznyeh,

— zawód wykonywany 
przez pracownika, a nie wyuczony 
np. pracownik posiada wyuczony 
zawód tokarza, a wykonuje pra
cę i zajmuje stanowisko ślusarza 
otrzymania ruchu, należy więc 
wpisać w rubryce zawód „siu 
sarz utrzymania ruchu".

Wypisana starannie i czytelnie 
„kartka informacyjna*’ o zatrud
nieniu, musi być bezwzględnie

doręczona pracownikowi w ter
minie do dnia 4 grudnia br. ce
lem starannego przechowania 
wręczenia rachmistrzowi spiso
wemu w dniu I grudnia br.

W związku z powyższym zgod
nie z poleceniem Dyrektora Pra
cy HiL, odbyła się w dniu 17 
bm. Odprawa instuktaźowa kie
rowników Biur Wydziału HIL na 
której wręczono również w/w 
kartki Informacyjne do wypeł
nienia i dostarczenia pracowni
kom huty w wyżej wym. termi
nie. Nie będziemy tu omawiać 
szczegółów jak wielką wagę przy
wiązuje się do sprawnego i rze
telnego przeprowadzenia Narodo
wego Spisu Powszechnego, bo
wiem środki masowego przekazu 
informacji, w dostateczny sposób 
naświetliły tę potrzebę wszystkim 
obywatelom naszego kraju.

Apelujemy jednak do wszyst
kich pracowników HiL, by ten 
obowiązek obywatelski (wręcze
nie kartki informacyjnej rachmi
strzowi spisowemu) wypełnili 
zgodnie z wymogami Generalnego 
Komisarza Narodowego Spisu 
Powszechnego. (K. S.)

O ieżące prace egzekutywy 
1J KF ściśle związane są z 
odbywającą się kampanią 
sprawozdawczo - wyborczą w 
hutniczej organizacji partyj
nej, w związku z tym obrady 
w dniu 18 listopada br., któ
rym przewodniczył I sekretarz. 
KF, tow. T. Wachowski, prze
znaczone były dla oceny dzia
łalności komitetów zakłado
wych, przygotowujących się 
do - konferencji sprawozdaw
czo-wyborczych.

Na podstawie materiałów 
przygotowanych przez spec
jalnie w tym celu powołane 
zespoły — egzekutywa wyso
ko oceniła działalność KŻ w 
Zakładzie Koksochemicznym, 
zaliczając tamtejszą organiza
cję partyjną —’jedną z naj
większych — do przodujących 
w skali huty. Dobre wyniki 
produkcyjno-gospodarcze za
kładu. uwarunkowane pozio
mem świadomości politycznej 
ogółu załogi, są przede wszyst

Z egzekutywy KF

Ocena komitetów zakładowych
ZK, ZRH i PT

kim rezultatem zangażowanej 
działalności ideowo-wychowa- 
wczej egzekutywy i członków 
plenum KZ oraz szerokiego i 
skonsolidowanego aktywu par
tyjnego ZK. Wyrażając po
dziękowanie za dotychczaso
we wyniki pracy kierownicze
mu aktywowi partyjnemu ZK 
— egzekutywa równocześnie 
zobowiązała go do jaknajlep- 
szego przygotowania obrad 
konferencji zakładowej z uwy
pukleniem problemów wpro
wadzenia uchwały V Plenum 
KC oraz dalszego usprawnia
nia gospodarki remontowej, 
mającej zasadnicze znaczenie

dla wyników produkcyj
nych ZK.

W trudniejszych warunkach 
działa organizacja partyjna 
przy Zakładzie Remontów 
Hutniczych. Wynika to zarów
no z rodzaju realizowanych 
zadań jak i struktury załogi, 
stosunkowo niedawno komple
towanej, z różnych środowisk, 
i w rezultacie o dosyć wyso
kim wskaźniku płynności. Sy
tuacja ta jest m. in. przyczyną 
niedostatecznego procentu u- 
partyjniertia załogi, zwłaszcza 
robotniczej, utrudniając reali
zowanie systematycznej dzia- 

(Dalszy ciąg na sir. 3)

Mile spotkanie
W Klubie ZBoWiD HiL odbyła 

się Wieczornica dla uczczenia 
53 rocznicy Wielkiej Socjalisty
cznej Rewolucji Październikowej. 
Uroczystość zorganizowana zo
stała przez Koło ZBoWiD i ZZ 
IMS Pionu Gl. Energetyka. Ze
branych powitał prezes Kola 
ZBoWiD J. G EDZIO R Prelekcję 
o znaczeniu Wielkiej Rewolucji 
i udziału w niej Polaków wygło
sił mgr Józef BUGAJSKI. Byli 
żołnierze Armii Radzieckiej JE
RZY SZTARK i TADEUSZ MA- 
DYCHA, podzielili się wspom
nieniami z przeżyć osobistych na 
frontach II wojny światowej. 
Przy okazji uczestnicy uroczysto
ści zwiedziti Muzeum Czynu 
Zbrojnego pracowników Huty im.

Lenina, którego eksponaty wy
warły wielkie wrażenie na mło
dzieży.

Część artystyczną, odpowiednio 
dobrany montaż poezji i piosen
ki, przygotował robotniczy ama
torski zespól zetemesowski z 
W-M. Jego kierownikom kot. 
KRAWCZYKOWI i całemu zespo
łowi należą się gorące słowa uz
nania. Gośćmi Kola Przyjaciół 
ZBoWiD, działającego w Pionie 
TE pod przewodnictwem kot. kol. 
WAJDY z W-25 i KRUPY z W-21, 
byli przedstawiciele Kola ZBoWiD 
przy PPB HiL kol. kol. inż. TA
DEUSZ PITULA i SANOJCA.

Uroczystość zamknął JERZY 
NYKIEL dziękując w imieniu ZZ 
ZMS Pionu Gł. Energetyka wszy- 
sikim zebranym za liczny udział 
a szczególnie młodzieży. J. G.

Problemy komunikacyjne
w Nowej Hucie

Dysponujemy ogromną „porcją” materiałów z konferencji 
prasowej, która odbyła się w ub. tygodniu w MPK. Będzie
my sukcesywnie przekazywać tę problematykę naszym Czy
telnikom. Najpierw kilka uwag o kulturze obsługi 
pasażerów, gdyż na ten temat najwięcej chyba było mowy 
podczas konferencji.

W ZAKŁADACH 
MATERIAŁÓW 

OGNIOTRWAŁYCH
17 bm. odbyła się w ZMO 

konferencja sprawozdawczo- 
wyborcza KZ, z udziałem 87 
delegatów. Wzięli w niej u- 
dział — I sękretarz KF PZPR 
Tadeusz Wachowski, sekretarz 
KF Marian Najduchowski, 
poseł ra Sejm Kazimierz Ku
raś, przedstawiciel KW Karol 
Filek. Referat sprawozdawczy 
wygłosił I sekretarz KZ Hen
ryk Jeziorski.

W referacie przedstawiono «pra
wą realizacji wniosków z ub. ka
dencji, dalsze osiągnięcia na od
cinku wzrostu szeregów partyj
nych (w ub. kadencji przyjęto 115 
kandydatów), w ZMO notuje się 
30.4 proc, upartyjnienia załogi. — 
Szkoleniem partyjnym objęto w 
roku 1989/70 — 315 towarzyszy. 
Obok zagadnień natury politycz
nej, tow. Jeziorski przedstawił 
także sytuację produkcyjną w 
zakładzie, gdzie nastąpił znaczny 
wzrost produkcji w tym roku.

Sekretarz. KF Marian Naj-. 
duchowski zapoznał towarzy
szy z oceną KF. Pracę KZ 
PZPR w ZMO uznano za bar-. 
d?9 dobrą, co0ji^tyja0iępllK<b',l 
mitet Zakładowy- w rzędzie - . , .. _

jlcpszych, w_hueie,Jakfś-jęr . d'ikcii.c. Sp^wą . ta
- tow. Naidnrhowski noria! kwalifikacji, dużo zalezec bę-

Z kampanii
sprawozdawczo-wyborczej
szkoleniowych, jak i działal
ności w miejscu zamieszkania. 
Mówił o potrzebie dostępnej 
i zrozumiałej propagandy wi
zualnej na stanowiskach pra
cy, dotyczącej wprowadzania 
nowego systemu materialne

go zainteresowania.
Władysław Bieda — kierow

nik Zakładu — przedstawił 
wstępne materiały dotyczące 
realizacji uchwały V Plenum. 
KC Partii. Przedłożył obszer
ny program działania w tym 
zakresie, nadmieniając, że 
dzięki poprawie jakości wy
robów, możliwe będzie osiąg
nięcie oszczędności w wyso
kości ok. 30 min złotych.

Leopold Kowar, główny in
żynier, Zakładu, omówił po
stęp techniczny w świetle u- 
chwały V Plenum. Zagadnie
nie to wiąże się z szerokim 
wprowadzaniem mechanizacji 
i automatyzacji, co w* poważ
nym stopniu zadecyduje o 
wielkości wykonywanej pro-

warzyszy. Na pierwszym posie
dzeniu Plenum, wyłoniono »-oso
bową egzekutywę. I sekretarzem 
wybrano ponownie Henryka Je
ziorskiego, a sekretarzami — A. 
Antosza i St. Palucha. Wybrano 
ponadto 5-osobową komisję re
wizyjną oraz 10 delegatów na 
Konferencję Fabryczną PZPR.

ANTONI DOBRZAŃSKI 
korespondent

V\

Mówiono o wszystkich wła
ściwie zagadnieniach, które 
skupiają na sobie uwagę akty
wu. A więc i o stylu pracy 
wewnątrzpartyjnej, o pracy ko
misji KZ, o szkoleniu partyj
nym o realizacji obecnych i 
przyszłych zadań produkcyj
nych, o jakości stali marteno- 
wskiej. o remontach i współ
pracy z ZRH. Słowem, poru
szona została wszechstronna, 
niezwykle bogata tematyka, 
którą żyje organizacja paryj- 
na, aktyw i cała załoga.

Dalszą charakterystyczną ee- 
chą dyskusji było to, że za
bierający w niej głos towarzy
sze umiejętnie wiązali zagad
nienia gospodarcze z działal
nością polityczną organizacji 
partyjnej, akcentowali konie
czność dalszego podnoszenia 
kryteriów ideowego zaangażo
wania w odniesieniu do wszy
stkich komunistów. Każdego 
członka partii musi charakte
ryzować wzorowe wypełnianie 
obowiązków zawodowych, przo
dowanie w pracy oraz jedno
cześnie pełne, żarliwe zaanga
żowanie polityczne i społeczne. 
Dużo uwagi poświęcono szko
leniu partyjnemu oraz czytel
nictwu. Podnoszenie swych 
kwalifikacji, dobre zoriento-

Potrzeba więcej wzajemnej 
życzliwości

Nie ulega wątpliwości, że 
praca w MPK jest trudna i 
niewdzięczna. Funkcjonariu
sze naszej komunikacji miej
skiej, -wśród których znaczną 
część stanowią kobiety, wyru
szają już do pracy wtedy, kie
dy miasto uśpione jest głębo
ko tj. po trzeciej rano. Praca 
jest ciężka i nerwowa, a płace 
w MPK nie należą do specjal
nie atrakcyjnych.

Często dochodzi do konflik
tów i scysji z pasażerami. W 
dyrekcji MPK w Krakowie 
istnieje rozeznanie, z którego 
wynika, że w ok. 60 proc, 
przypadków konfliktów, racja 
jest po stronie pasażerów. Je
dnakże często się zdarza, że i 
zachowanie pasażerów pozo
stawia wiele do- życzenia. Ner
wowość, niegrzeczność, nierę- 
spektowanie przepisów — oto 
najczęstsze przyczyny rodzące 
sytuacje konfliktowe.

Aby wyczulić personel MPK 
na grzeczność i kulturę obsłu
gi, aby ją od strony naukowej 
podbudować, zatrudniony zo
stał w MPK psycholog, który 
przeprowadza regularne od
prawy szkoleniowe z kontrole
rami ruchu oraz z pracowni
kami obsługi pasażerów. Dzia
łalności wychowawczej po
święca się w ogóle b. dużo u- 
wagi.

Wiele, bardzo .wiele zależy 
jednak od nas — pasażerów. 
Smutny jest rejestr wypad
ków, w których ofiarą pobicia 
przez rozwydrzonych chuliga
nów padli pracownicy MPK — 
egzekwujący należność za 
przejazd i domagający się po
szanowania przepisów porząd
kowych. W roku 1969 wypad
ków takich zanotowano 26, w 
roku bież, do chwil obecnej — 
23. Znaczna część z tej liczby 
wypadków miała niestety 
miejsce na terenie naszej 
dzielnicy

Wnioski? Potrzeba więcej 
wzajemnej życzliwości i 
wyrozumienia. Częściej witaj
my pracowników MPK po pro
stu uśmiechem, zwykłą ludz
ką życzliwością. Bądźmy dla 
nich grzeczni. I na odwrót, 
chcielibyśmy mieć wreszcie do 
czynienia z kulturalnymi fun
kcjonariuszami MPK. Pragnie
my gęby kontrolerzy nie trak
towali każdego pasażera jako 
potencjalnego złodzieja — je
żeli okaże się, że nie ma waż
nego biletu. Takt, kultura i 
czasem po prostu odrobina 
wyrozumiałości — oto czego 
my pasażerowie oczekujemy. 
W całej pełni dotyczy to i spo
łecznych kontrolerów, nieu- 
mundurowanych, których za
chowanie powoduje chyba naj
więcej zadrażnień.

A więc spróbujmy od dziś 
okazywać więcej życzliwości 
pracownikom MPK. Nie szczę
dźmy im uśmiechu. Na pewno 
nasze wzajemne kontakty ule
gną z miejsca dużej poprawie.

Ud)

Dla powodzian
Zawiadamiamy, że ostatnio 

z. inicjatywy Rady Kobiet przy 
Dziale Mechanizacji Zarządza
nia w uzgodnieniu z Radą Za
kładową Kombinatu zebrano 
w całym pionie Dyrekcji Eko
nomicznej wiele paczek z uży
waną odzieżą, obuwiem i ar
tykułami spożywczymi. Wszy
stkie te dary przekazano w dn. 
7. 15. br. Polskiemu Komite
towi Pomocy Społecznej w 
Krakowie na rzecz pomocy 
powodzianom.

Rada Kobiet Pracujących 
przy RO'Dyrekcji Ekonomicz
nej apeluje równocześnie do 
innych Rad Kobiet o włącze
nie się do akcji pomocy po
wodzianom.

naj 
den 
cy,. tow.. Najduchowski podał 
sprawę organizowania wspól
nych egzekutyw zainteresowa
nych wydziałów, co w dużej 
mierze przyczyniło się do kon
struktywnego uzgodnienia 
wielu problemów.

W dyskusji glos zabrało 18 
towarzyszy. Oto niektóre wy
powiedzi.

Zygmunt Piotrowski mówił 
o właściwej organizacji pracy 
w Zakładzie i dobrym powią
zaniu produkcji z działalno
ścią partyjną. Podkreślił duże 
znaczenie członka partii wno
szącego coś nowego do pro
dukcji, zarówno w dziadzinie 
postępu technicznego jak i w 
usprawnieniach pracy na po
szczególnych stanowiskach. — 
Podkreślił rolę i znaczenie 
podnoszenia kwalifikacji.

Wojciech Olszowski zwrócił _ ___ ____
uwagę na konieczność wzrostu , kretarz KF omówii sprawy go- 
dyscypliny partyjnej, co odno- spodarcze w skali krajowej o- 
si się zarówno do frekwencji raz sytuację międzynarodową, 
na zebraniach i zajęciach

dzie także od dobrej pracy 
grup partyjnych.

Ponadto glos w dyskusji za
brali: W. Ostrowski — I sekre
tarz - KG PZPR z gromady Nle- 
gardów, B. Strączyński, K. Kra- 
iński, I. Szafraniec, J. Muniak, 
Z. Majewski, A. Kowalczyk, J. 
Grochal, H. Nehring, w. Wróbel, 
Z. Gorączko, Wojtyło i Lipiński.

I sekretarz KF Tadeusz Wa
chowski wskazał na wynika
jące z uchwały V Plenum za
dania dla każdego członka par- . 
tii. Wzrost szeregów partyj
nych powinien być ukierunko
wany na przyjmowanie ludzi 
cieszących się dużym autory
tetem, na przekazywaniu do 
partii aktywnych cz’onków 
ZMS. Tow. Wachowski zwró
cił uwagę na konieczność sta
łego pogłębiania wiedzy poli- 

• tycznej i zawodowej. W dalszej 
części swego wystąpienia I se-

Do Plenum KZ wybrano 19 to-

W STALOWNI 
MARTENOWSKIEJ
Konferencji Sprawozda
wczo Wyborczej KZ 
PZPR Stalowni Marte-

nowskiej, która obradowała w 
czwartek 19 bm. udział wzię
li: członek KC, I sekretarz KF 
PZPR tow. Tadeusz Wachow
ski, kier. Wydz. Ekon. KW 
tow. Tadeusz Nowicki, sekre
tarz KF tow. Józef Nowotny, 
przewodniczący Rady Robot
niczej HiL tow. Edward Ci
sowski. Organizację partyjną 
Stalowni reprezentowało 90 
delegatów. . ......... ___

RefŃtat wanie w U-ydatzetiiacłrozgry
wających się w błyskawicz
nym tempie we współczesnym 
świecie, jest bowiem warun
kiem osiągnięcia wymaganego 
od każdego towarzysza wyso
kiego stopnia świadomości po
litycznej.

W wyniku wyborów powoła
ne zostało plenum KZ, komi
sja rewizyjna oraz wybrano 
10 delegatów na Konferencję 
Fabryczną PZPR. Plenum na 
pierwszym swym posiedzeniu 
wybrało egzekutywę oraz pod
jęło uchwałę 
woływaniu na 
kretarza KZ. 
sekretarza powierzyła egzeku
tywa ' ponownie tow. A. Grab- 
czyńskiemu, a sekretarza pro 
pagandy tow. Zdzisławowi 
Kroczkowi. Do czasu wybra
nia I sekretarza, funkcję tę 
pełnić będzie tow. Grabczyń- 
ski. W skład egzekutywy KZ 
wybrani zostali ponadto towa
rzysze: A- Bednarz, St. Borej- 
czuk, R. Jarosz, J. Joniec, B. 
Kowalik, J. Razowski. (jd)

głosił sćktetdrz KZ toW. 
F.mil Górnisiewicz. Przedsta
wione zostało również towa
rzyszom sprawozdanie komisji 
rewizyjnej. W dyskusji głos 
zabrało 17 towarzyszy.

Już z liczby dyskutantów 
widać — a nie wszyscy, któ
rzy zapisali się do głosu zdoła
li z braku czasu wystąpić — 
że była 
i szeroka 
Dodajmy jeszcze do tego pra
wdziwie gospodarski ton 
wypowiedzi i przewijające się 
zaangażowanie politycz
ne dyskutantów. Tow. Wa
chowski podkreślił, że aktyw 
partyjny Stalowni Martenow- 
skiej wykazał dużą znajomość 
problematyki ekonomicznej i 
polityczno-społecznej swego 
wydziału, że doskonale zdaje 
sebie sprawę jaki jest główny 
cel naszej działalności. Reali
zując uchwałę V Plenum KC, 
intensyfikując naszą gospodar 
kę, dążymy szybko naprzód w 
dziele socjalistycznego rozwo
ju naszej Ojczyzny.

to bardzo żywa 
wymiana myśli.

p nie po- 
razie I se- 
Funkcję II

proc, planu
Zakład Mater Ogniotrwałych'

TABELA WYKONANIA ZADAŃ 
PRZEZ HUTĘ DO II BM. WŁ.

wyroby szamotowe 97
wyroby zasadowe - 1"1
dolomit - - 99
wapno 103
wyroby smół, dolom. 103

Zakład Koksochemiczny
koks ogółem 29
koks wielkopiecowy 99
smoła 100
benzol 100
siarczan amonu 100

Aglomerownia I 1C4
Aglomerownia II 109
Wielkie Piece

surówka 108
Wydział Przerobu Żużla

żużel granulowany 106
żużel pienisty 101
żużel kawałkowy 100

Stalownia Martenowska 104
Stalownia Konwertorowa 106
Wydział Wlewnic

wlewnice 67
Walcownie Wstępne

prod. surowa kęsisk 104
prod. gotowa kęsisk 105
prod. surowa kęsów 113
prod. gotowa kęsów 118

Walcownia Slabiog
prod. surowa 103
prod. gotowa 107

Walcownia Gorąca Blach
prod. surowa 100

Jak wykonujemy plan?
prod, gotowa 102

Walcownia Taśm
prod, surowa 110
prod, gotowa 112

Walcownia Drobnych Profili
prod. sur. prof. 09
prod. got. prof. 103
prod. sur. drutu 109
prod, gotowa drutu 102

Wyroby walcowane
prod, surowa 102
prod, gotowa 103

Walcownia Zimna Blach ■
blacha sur. czarna 108
blacha got. czarna 99
blacha sur. ocynk. 104
blacha got. ocynk. 104
blacha sur. ocyn. ogn, 103
blacha got. ocyn. ogn. 102
blacha sur. ocyn. elektr. 113
blacha got. ocyn. elektr. 114
taśma — got. ' 143

Wydział Rur Zgrzewanych
prod. sur. rur 102
prod. got. rur 100
prod. got. prof. glęt. 103

W ydziai Odlewnię
prod, ogółem 102
stal elektr. surowa 10.«
odlewy staliwne 100
odlewy żeliwne 102

W> dział Mechaniczno-Konstr.

wyroby kute ogółem 100
odkuwkl swob. kute 100
prod. ogółem 100
konstrukcje stalowe 102

Wydz. w-80 BS
Stal Ogółem 105

PRACOWALI DOBRZE I RYT
MICZNIE. W czołówce najlepiej 
pracujących załóg uplasowali się 
aglcmerownlcy. Wykonali plan z 
poważną nadwyżką. Dodatkowa 
produkcja spieku z Aglomerowni 
nr 1 wynosi kilka tysięcy ton. a z 
Aglomerowni nr 2 — kilkanaście 
tysięcy ton. Znakomite tempo 
pracy utrzymuje załoga Wielkich 
pieców. Wykonała plan dostarcza
jąc dodatkowo ponad 10 tys. ton 
surćwki. Wśród najlepszych za
łóg uplasowały się też załogi obu 
Stalowni, plan został przekroczo
ny wysoko, dodatkowa produkcja 
stall wyniosła po kilka tysięcy 
ton w każdym z wydziałów. Do
brze spisała się załoga Walcowni 
Wstępnych. Uzyskała poważną 
nadwyżkę kęsisk oraz kęsów. W 
sumie ponad 10 tys. ton. Nie za
wiodła też załoga Walcowni Drob
nej: wykonała' plan w obu asor
tymentach z nadwyżką. Dodatko
wa produkcja wyniosła po kil

kaset ton profili drobnych oraz 
walcówkl.

WYKONALI SWE ZADANIA. 
Dobry rezultat uzyskaia załoga 
Walcowni Gorącej Blach. Wyko
nała plan dając dodatkowo ponad 
tysiąc ton blachy, w czołówce 
kroczy też załoga Walcowni Taśm. 
Dzięki rytmicznej pracy wykonała 
plan z nadwyżką, dała dodatko
wo ponad tysiąc ton taśmy. W 
loo proc, wykonała plan załoga 
Wydz. Rur Zgrzewanych. Dodat
kowa produkcja wyniosła kilka 
km rur stalowych.

POZOSTALI w TYLE. Gorszy 
niż zwykle rezultat osiągnęła za
łoga Wydz. Wlewnic. Nie wyko
nała planu, a niedobór jej wy
niósł kilkaset ton wyrobów. Wy
nik poniżej 100 proc, planu za
notowała załoga Wydz. Szamoto
wego ZMO. Niedobór Jej wyniósł 
ponad 100 ton.

TOSTOJ WAGONÓW PKP W 
NORMIE. W ciągu minionego ty
godnia ani raz nie został prze
kroczony limit postoju wagonów 
FKP w hucie. Za-i wyładunki 
przebiegały sprawnie. Oto śred
ni czas postoju wagonów PKP: 11 
bm. — 10.9 godz.. 12 bm. — 10,0 
godz.. 13 bm. — 10.6 godz., 14 bm. 
— 10,8 godz., 15 bm. — 11,2 godz., 
16 im. - 10.8 godz.. 17 om. — 10,7 
godz., 18 bm. — 10,1 godz. (jd)
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gdzie trzeba włożyć dodat
kowy wysiłek aby je usu
nąć.

swej 
sfery 
pracę 

oraz 
pra-

Tow. Tadeusz Łakomy 
spawacz

Tow. Eligiusz Ziębacz —
W-3

Tow. Jan Czerwiec — 
mistrz produkcji z W-1

Długolet- 
pracow- 
kombi- 

Od 
roku

Tow. Julian Podskarbi 
ślusarz brygadzista 

z W-17
Cały czas 

związany z 
działalnością 

społeczną. 
Działał w 
ZMP. Zwią
zkach Za
wodowych. 

Członek par
tii od roku 
1959, gdzie 
pełni szereg 

funkcji. Od roku 1969 — I 
sekretarz POP W-17.

W swej działalności — 
jeszcze będąc przewodni
czącym Rady Wydziału — 
dąży do tego, aby organi
zacja partyjna, kolektywy 
mistrzowskie, mężowie za
ufania widzieli w 
działalności obok 
produkcji również 
społeczno - polityczną 
problemy współżycia 
cowników. Aby wszystkie 
te zagadnienia były ze so
bą ściśle związane. Nie
zmiernie ważnym zagadnie
niem jest — co z naciskiem 
podkreśla nasz rozmówca — 
aby każda podejmowana 
decyzja była uzgadniana i 
dokładnie przemyślana 
przez wszystkich. Gwaran
tuje to pełną realizację po
dejmowanego zadania, peł
ne zaangażowanie. Właśnie 
w W-17 jest dobry klimat

do realizacji zadań, do ro
zwoju współzawodnictwa 
pracy. Dowodem na to jest 
fakt, że 95 proc, załogi po
siada tytuły pracy socjali
stycznej. zaś w czynie spo
łecznym pracownicy prze
pracowali 29 tys. roboczo- 
godzin.

W najbliższym czasie — 
stwierdza tow. Podskarbi — 
trzeba wyczulić egzekutywę 
na poprawę stylu pracy 
grup partyjnych oraz zwię
kszenie efektów szkolenia 
partyjnego. Pozwoli to 
członkom partii wyjaśnić 
zjawiska zachodzące w no
wej strategii gospodarczej.

Zaczynał 
swą działal
ność w ZMP 
następnie w 
ZMS. Od ro
ku 1963 czło
nek partii. 
Przez dwie 
ostatnie ka
dencje peł
nił funkcję 
sekretarza 

ostat- 
I sekre- 

organiza-

organizacyjnego. Od 
nich wyborów — 
tarz największej 
cji w Pionie TM.

Obecny system
Cji partyjnej Pionu Głów
nego Mechanika jest tro
chę nietypowy. Na konfe-

rencji trzeba się będzie za
stanowić co zmienić, co u- 
lepszyć, aby efekty działal
ności organizacji 
szcze lepsze.

Ważną sprawą 
z kandydatami, 
się zapewnić im 
piekę zarówno 
organizacji jak i 
rekomendującego. Dla nas 
jest to problem szczególnie 
ważny ponieważ mamy du
żo młodzieży z której 
gros to właśnie kandydaci 
partii. Chcemy aby poprzez 
lepszą opiekę nad młodymi 
pracownikami zmniejszyła 
się fluktuacja co jest o tyle 
istotne, że już w najbliż
szym. czasie uruchomiony 
będzie nowy warsztat, gdzie 
każdy wykwalifikowany 
pracownik będzie na wagę 
złota.

Realizując uchwałę V 
Plenum partii będziemy się 
starali zwrócić baczną u- 
wagę na prawidłową i sy
stematyczną informację o 
wykonywaniu podstawo
wych wskaźników. Chcemy 
aby wszyscy na bieżąco 
wiedzieli gdzie są braki i

1 *

*

natu.
1956 
członek par
tii, w której 
pełni wiele 
funkcji. Se
kretarz POP 
W-l.

W okresie 
(którego tow. 
uczestnikiem)

od V Zjazdu 
Czerwiec był 
w działalności partyjnej 
staraliśmy się zwrócić u- 
wagę na poprawę pracy 
wewnątrzpartyjnej. Cho
dziło nam o zwiększenie 
samodzielności i skuteczno
ści działania grup partyj
nych.

W działalności produk
cyjnej główny nacisk kła
dziemy na wykonanie tru
dnych i napiętych zadań. 
Zabezpieczenie części za
miennych dla kombinatu

sprawa pierwszorzędnej 
wagi.

Sprawom młodzieży po
święcamy w swej pracy 
dużo miejsca. To jest zro
zumiale. Cały nasz aktyw 
wychował się w organizacji 
młodzieżowej. W swej pra
cy opieramy się na uchwa
le KW i KF w sprawie wy
chowania młodzieży.

Na konferencję zakłado
wą przyjdziemy z postula
tem dalszego porządkowa
nia spraw wewnątrzpartyj
nych, dalszego skutecznego 
działania grup i aktywu.

z W-16
Członek 

partii od ro
ku 1962. Peł
nił obowiąz
ki II sekre
tarza, a od 
roku 1966 - 
I sekretarza 
W-16. W la
tach 1959— 
1962 był se
kretarzem

ZMS.
Sprawując obowiązki se

kretarza jednego z 
większych wydziałów 
nu TM spotkał się w 
działalności z wieloma 
blemami. Jednym z
było skoordynowanie dzia
łalności grupy partyjnej z 
grupą związkową. Szcze-

gólme w ostatnim okresie, 
kiedy praktycznie realizuje 
się uchwałę V Plenum. Pro
blem, który szczególnie in
teresował grupy partyjne to 
poprawa zaopatrzenia wy
działu w materiały budo
wlane gdzie przy odpowie
dniej organizacji można 
znacznie poprawić istnieją
cy stan.

Mimo, że w wydziale 
W-16 jest mało młodzieży, 
to jednak sprawom współ
pracy z ZMS-em egzekuty
wa w swej działalności po
święca dużo miejsca. Bo — 
jak twierdzi tow. Łakomy 
— właśnie z organizacji 
młodzieżowej rekrutują się 
towarzysze jakże często za
silając szeregi organizacji 
partyjnej.

Obok działalności pro
dukcyjnej wiele uwagi po
święcono pracom społecz
nym. Pracownio- W-16 ma
ją swój poważny udział w 
pracach przy wszystkich o- 
środkach wypoczynkowych 
Huty im. Lenina. Dużą tro
ską otaczają osiedle Szkol
ne, nad którym Pion spra
wuje opiekę.

Na konferencji Pionu TM 
chce poruszyć sprawy, o 
których mówi. Bo: trzeba 
dokonać prawidłowej 
ny istniejącego stanu 
wskazać dalszą drogę 
cnej działalności.

oee- 
oraz 

owo-

Święto pedagogów i wychowawców z HiL
Tradycyjnie już w Dniu Nauczyciela odwiedzamy nasze hutnicze szkoły przyzakłado

we. Pragniemy podsumować dorobek kadry pedagogicznej w okresie minionego ro
ku. no i przedstawić bodaj kilku spośród grona naszych nauczycieli. Rozmowę z 

przedstawicielami Ośrodka Szkolenia Zawodowego HiL rozpoczynamy od pytania: pod 
jakim hasłem i w jakiej sytuacji obchodzone jest tego roku nauczycielskie święto?

Dzień Nauczyciela wiąże się ściśle z obchodami „Międzynarodowego Roku Oświa
ty”, w której to dziedzinie Polska ma duże osiągnięcia i dalej wnosi swój wkład w 
dzieło wychowania oraz nauczania myśli technicznej. W szkołach przyzykłado- 
wych huty nauczycielskie święto obchodzone jest ponadto pod hasłem dalszego postę
pu pedagogicznego i pogłębienia pracy wychowawczej wśród młodzieży, zgodnie z u- 
chwałami KW i KF Partii.

EFEKTY 10 LAT
Wszystkie nasze hutnicze 

szkoły mają już poza sobą 
przeszło 10 lat pracy. Nie o- 
bejdzie się więc bez dokona
nia bilansu tego okresu. Trze
ba przyznać, że dorobek jest 
imponujący. Już ponad 1 tys. 
techników uzyskało dyplom — 
pracując w HiL i ucząc się. 
Ponad 2.5 tys. pracowników 
huty, absolwen>ów obydwu 
Zasadniczych Szkół Zawodo
wych, zdobyło kwalifikacje 
hutnicze i tytuł robotnika 
kwalifikowanego. Bilans nie 
byłby pełny gdyby nie dodać 
do tego efektów szkolenia na 
różnych kursach: do tej pory 
ponad 8 tys. pracowników u- 
zyskało tytuł robotnika kwa
lifikowanego i mis'rza w za
wodzie składając odpowiedni 
egzamin.

A dziś nowoczesny gmach 
Ośrodka tętni wytężoną pra
cą, wypełniony jest podczas 
przerw gwarem młodzieży. 
Wystarczy powiedzieć, że po
biera tu naukę prawie 3 tys. 
pracowników kombinatu. Są 4 
typy szkół. Ponadto odbywa 
się szkolenie wewnątrzza
kładowe (studia podyplomowe 
kadry inżynieryjno-technicz
nej szkolenie mistrzów, szko
lenie ekonomiczne dla kadry 
kierowniczej huty oraz kursy 
na uprawnienia zawodowej. 
Cały obiekt jest wykorzysty
wany w maksymalnym stop
niu. Do dyspozycji uczniów 
stoi 7 nowoczesnych i dobrze 
wyposażonych pracowni. 30 

Edward Bicdro4

sal przedmiotowych, obiekt 
sportowy z salą gimnastyczną 
i boiskami, świetlica, biblio
teka.

Na co zwróciliśmy uwagę 
podczas odwiedzin w Ośrod
ku? A więc po pierwsze 
gmach znajduje się w stanie, 
który wystawia młodzieży, a 
więc jego gospodarzom, jak 
najlepsze świadectwo. Panuje 
idealna czystość. Porządek — 
wzorowy. Masa aktualnych 
gazetek ściennych, haseł Parę 
wystaw. Słowem, świetne wa
runki do nauki. Młodzież do
wiodła. że potrafi docenić to 
co zrobiła dla niej huta, że 
potrafi być gospodarzem i to 
troskliwym, w powierzonym 
jej wspaniałym obiekcie kom
binatu szkolnego.

NASI NAUCZYCIELE
Tegoroczne święto obchodzi 

kadra nauczycielska licząca 
124 pedagogów oraz 25 instru
ktorów zawodu z huty. Pod
kreślić należy wysoki stopień 
kwalifikacji tej grupy oraz 
jej duże zaangażowanie społe
czno-polityczne. Nasi nauczy
ciele kończą studia pedagogi
czne .podnoszą swe kwalifika
cje w ramach komisji przed
miotowych i rad pedagogicz
nych, a także — konferencji 
rejonowych. Dużą wagę przy
kładają do szkolenia ideowe
go. W ub. roku np. WUML u- 
kończyło 25 nauczycieli uzy
skując bardzo dobre wyniki. 
Ponadto 7 nauczycieli złożyło 
egzaminy kwalifikacyjne.

Trudno jest wybrać kilku 
szczególnie ofiarnych nauczy
cieli z HiL. aby dokonać tutaj 
ich bliższej prezentacji. Cała 
kadra bowiem zasługuje na 
wyróżnienie. Jednym z naj
bardziej doświadczonych pe
dagogów jest inż. Leszek No- 
gieć, który w szkolnictwie 
pracuje już 17 lat. a w na
szym Technikum — od same
go początku. Posiada wiele 
osiągnięć, zwłaszcza na polu 
stosowania nowoczesnych me
tod nauczania oraz stałego 
wzbogacania bazy pomocy 
naukowych. Lubiany przez u- 
czniów. cieszy się u nich o- 
gromnym autorytetem.

Inż. Jan Siemieniec — od 9 
lat uczy przedmiotów zawo

dowych w Zasadniczej Szkole 
Zawodowej dla Młodocianych. 
Uzyskuje bardzo dobre wyni
ki w pracy dydaktycznej jak 
też i wychowawczej. Troskliwy 
opiekun młodzieży. Dużo pra
cuje społeczenie, jest m. in. 
przewodniczącym szkolnej 
komisji jednolitego wychowa
nia, wiele uwagi poświęca 
uczniom słabszym, którym na
uka przychodzi z trudnością.

Mgr Barbara Komarów jest 
z wykształcenia i zamiłowa
nia polonistką. Uczy już 9 lat 
w ZSZ dla Dorosłych HiL. 
Również ona jest mocno za
angażowana w społecznej 
pracy. Organizuje imprezy 
kulturalne dla uczniów. Lubi 
swój zawód, wykonuje go z 
sercem.

Józef Sudoł — długoletni 
nauczyciel przedmiotów zawo
dowych i instruktor praktycz
nej nauki zawodu w ZSZ dla 
Młodocianych. Sumienny, o- 
bowiązkowy. Może się po
szczycić pełnym zaufaniem 
młodzieży, które zdobywa m. 
in. podczas obozów letnich w 
ramach OHP. Już drugą ka
dencję pełni funkcję I sekre
tarza OOP PZPR w ZS.

Mgr Edward Biedroń nie 
wymaga właściwie specjalne
go przedstawiania, bowiem 
bardzo to znana sylwe’ka z 
grona nauczycielskiego HiL. 
Był długoletnim zastępcą dy
rektora ZSZ dla Młodocia
nych, od 2 lat jest dyrekto
rem tej szkoły. Wzorowy 
organizator pracy dydaktycz
nej, wychowawca młodych 

Wychowawcy stuią radą 1 pomocą swym uczniom.
Fot. J. PODLECKI

hutników. Inicjuje wiele no
wych metod nauczania. Dużo 
pracuje też społecznie.

LICZĄ SIĘ EFEKTY
Jedną z naczelnych spraw, 

której podporządkowana jest 
całą działalność naszych szkół, 
to wychowanie młodzie
ży. a więc realizacja uchwał 
KW i KF. Główny nacisk kła
dą nauczyciele na umacnianie 
jednolitego frontu wychowa-
wczego, na współpracę szkoły 
z rodzicami. Form tego współ
działania jest wiele. Wymień
my: stale spotkania z rodzica
mi. z zespołami rodziców — 
członków partii, z TGP, z ko
mitetami osiedlowymi, z ko
mitetami zakładowymi PZPR 
w hucie, z radami związkowy
mi. Szczególnie dużo uwagi 
poświęcają szkoły hutnicze 
oddziaływaniu na rodziców 
dzieci zaniedbujących się w 
nauce, czy dzieci tzw. trud
nych.

W szkołach dla dorosłych 
utworzone zostały zespoły 
partyjno-zetemesowskie, któ
rych zadaniem jes1 wywiera
nie wpływu ideowego na ko
lektywy klasowe. Przy szkole 
dla młodocianych utworzono 
komisję jednolitego wychowa
nia w skład której wchodzą 
przedstawiciele Rady Pedago
gicznej i organizacji społecz
no-politycznych hut. Zada
niem tej komisji jest progra
mowanie pracy wychowaw
czej, roztaczanie opieki nad 
słabszymi uczniami, ukierun
kowywanie lekcji wychowa
nia obywatelskiego.

To jeszcze oczywiście nie 
wszystko. Niezwykle ważnym 
elementem w dziele wycho
wania uczniów jest praca 
pozalekcyjna. Osiągnięcie sta
nowi niewątpliwie fakt, że 
każdy z uczniów jest obecnie 
członkiem bądź to klubu spor- i 
towego, zespołu świetlicowe
go, kółka zainteresowań, bądź 
członkiem jednej z licznych 
działających na terenie szkół 
hutniczych — organizacji.

Barharą Komarów <

Najprężnej i zarazem naj
bardziej efek<ywnie dzia
łają dwie organizacje: ZMS i 
ZHP. Do ZMS należy ponad 
300 członków, a do szkolnego 
szczepu ZHP — 93 druhów. 
Obie organizacje bardzo czyn
nie biorą udział w realizacji 
programu wychowawczego 
szkół. Działalności ZMS prze
wodzi Czesław Kazimierczak, 
a opiekę nad harcerstwem 
sprawuje mgr Ryszard Zapart, 
Dobre efekty osiąga też Mło
dzieżowa Rada Oddziałowa 
ZZH działająca pod opieką 
mgr inż. Mirosławy Gorazda.

Z licznych imprez organizo
wanych przez Radę wymienić 
należy spotkania z działacza
mi społeczno-politycznymi, z 
posłem na Sejm PRL, z pisa
rzami i radnymi. Powołuje się 
koła samopomocy koleżeńskiej 
i pogotowie dla uczniów, któ
rzy mają zaległości w nauce. 
Owocnie rozwija się współ

Ocena komitetów zakładowych
(Dalszy ciąg ze str. 2) 

łalności ideowo-wychowaw- 
czej. Ma ona tym większe 
znaczenie. ponieważ praca 
załogi ZRH w znacznym 
stopniu wywiera wpływ na 
wyniki pracy załóg eks
ploatacyjnych. Uwzględnia
jąc te motywy egzekuty
wa KF pozytywnie oceniła wy
niki działalności egzekutywy, 
komitetu i aktywu partyjnego 
ZRH w okresie kończącej się 
kadencji, wyrażając im po
dziękowanie. Jako zasadnicze 
zadania, które winny znaleźć 
się w programie działania KZ 
na najbliższą kadencję, egze
kutywa wskazała wzrost sze
regów partyjnych. — oparty o 
rosnący autorytet organizacji 
wśród załogi, prawidłową oce
nę kadry i politykę kadrową 
(zapewniającą systematyczny 
awans młodych, zdolnych i 
wyróżniających się pracowni
ków), realizowanie statuto
wych uprawnień do kontroli 
administracji gospodarczej 
wszystkich szczebli (oparte na 
dokładnym rozliczeniu z wy
wiązywania się z zasadniczych 
zadań, przede wszystkim wo

praca z innymi szkołami np. z 
TE i III LO w Nowej Hucie. 
Bardzo aktywne jest koło 
PCK skupiające ponad 300 u- 
czniów. którym opiekuje się 
mgr Helena Sicrmątowska. 
Efektem jego pracy jest m. in. 
szkolenie sanitarne.
CORAZ LEPSZE WYNIKI 

NAUCZANIA
Trudno oczywiście wymierzyć 

efektywność pracy wy
chowawczej prowadzonej tak 
intensywnie w naszych hutni
czych szkołach. Nie ulega jed
nak wątpliwości, że efekty są 
jw^ażne.-Sy/jaflczy o tym ro
snące zaangażowanie młodzie
ży w społecznej pracy. Świad
czą podejmowane i realizowa
ne konsekwentnie zobowiąza
nia. Świadczą wreszcie — wy
niki pracy zawodowej w hu
cie.

Wyrazem rosnącej efektyw
ności działania jest także co
raz większa sprawność 
nauczania. Dla przykładu: 
liczba promowanych uczniów 
jest w br. o ok. 3 proc, więk
sza niż w ub. roku szkolnym. 
Dobre są również wyniki o- 
statnio zamkniętego I okresu. 
Postęp wyraża się poprawą w 
porównaniu z takim samym 
okresem roku ubiegłego ok. 
7 proc. Pedagodzy podkreśla
ją zgodnym tonem, że mniej 
napotykają obecnie trudności 
wychowawczych. Są więc w 
pełni usatysfakcjonowani: wi
dzą konkretne efekty swej 
pracy.

JERZY DANEK 
WIESŁAW KACZMARSKI 

bec huty) kontynuowanie ści
słej współpracy z organizacja
mi partyjnymi pionu TM i TE

Również pozytywną ocenę i 
podziękowanie za wyniki dzia
łalności otrzvmał KZ i aktyw 
paityjny Transportu Kolejowe 
go, który'dobrze kontynuował 
prawidłowy kierunek prac or
ganizacji partyjnej, zapocząt
kowany już w poprzedniej ka
dencji.

Głównym celem KZ jest 
obecnie dobre przygotowanie 
konferencji i programu dzia
łania organizacji partyjnej 
PT, uwzględniającego m. m. 
zaostrzenia kryteriów przyjęć 
w poczet kandydatów i człon
ków partii oraz poprawę dzia
łalności w zakresie tzw. orze
cznictwa partyjnego.

W drugiej części obrad eg. 
zekutywa KF przyjęła mate
riały pod obrady grudniowego 
plenum KF na temat realiza
cji swej poprzedniej uchwały 
o pogłębieniu pracy wychowa
wczej wśród dzieci i młodzie
ży- 'J. Cb>
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To doprawdy fascynująca 
sprawa. W krótkim czasie 
dokonuje się na naszych o- 

czach mała rewolucja w prze
myśle materiałów ogniotrwa
łych. Postęp techniczny, któ
rego wyrazem jest zastosowa
nie betonów żaroodpornych o- 
raz betonów ogniotrwałych, 
zaczyna powoli wypierać tra
dycyjne materiały ogniotrwa
łe. takie jak wyroby szamoto
we, zasadowe i wiele innych 
ch odmian i rodzajów. Co 

ważnirisze, nowe tworzywo 
r.ie tylko, że z powodzeniem 
zastępuje tradycyjne materia
ły. ale jest od nich lepsze i o 
niebo wygodniejsze w użyciu.

Wróćmy do historii wynalazku 
Specom od produkcji wyrobów 
ogniotrwałych i. naukowcom z 
Instytutu w Gliwicach, nie dawa
ła spokoju sprawa szvbkiego łu
szczenia się materiałów ognio
trwałych, w warunkach wysokich 
temperatur panujących w różne
go rodzaju piecach przemysło
wych. Np. w piecach hutniczych, 
kuźniczych, ceramicznych, do 
wypalania emalii i innyeh. Usz
kodzeniu ulegały zwłaszcza miej
sca spoin między kształtkami, 
najbardziej narażone na działanie 
wysokich temperatur (powyżej 
l.ooo st. C).

Nie rozwiązywały problemu 
coraz to nowe materiały o- 
gniotrwałe. coraz nowe rodza
je surowców, domieszek kom
ponentów. Wiemy z doświad
czenia w hucie jakie poważne 
koszty powodują ciągłe re
monty pieców hutniczych — 
wielkich pieców, martenów, 
konwertorów, pieców wgłęb
nych, przepychowych, tunelo
wych. Ile trwa i jaka jest ko
sztowna zmiana wymurówk! 
ogniotrwałej tych pieców!

Okazało się, po długich : 
żmudnych doświadczeniach, 
żs w poważnym stopniu moż
na tym kłopotom zaradzić. W 
sukurs przyszedł nam pos
tęp techniczny- Wyna
lezione zostały (niestety n'e ■ ' 
nas, a zagranica) betony żaro
odporne — zastępujące nie
które materiały ogniotrwałe i 
następnie betony ogniotrwałe. 
— zastępujące z powodzeniem 
Absolutnie wszystkie trady
cyjne materiały stosowane do 
wymurówk! pieców hutni
czych-

Pierwsze doświadczenia 
-przeprowadzone , w Polsce 
przed paru laty, w oparciu o 
sprowadzony z Francji spe
cjalny cement, wypadły po
myślnie. Tytułem ekspery
mentu dokonano wymurówki 
sklepienia pieców wgłębnych 
w Walcowni Huty „Bobrek” 
w Bytomiu. Dlaczego w tej 
właśnie hucie? Szukano bo- 
wiem takiego „poligonu do
świadczalnego”. który ' by

W u-

A więc już 20 lat pożytecznej 
działalności ma poza sobą 
Przedsiębiorstwo Upow

szechniania Prasy i Książki 
„Ruch” w Krakowie. Z tej o- 
kazji odbyły się ostatnio uro
czystości jubileuszowe, z któ
rych jedna — załogi Oddziału 
Rejonowego „Ruch” w Nowej 
Hucie miała miejsce 17 bm. 
w Klubie Przyjaźni, 
roczystym spotkaniu udział 
m. in. wzięli: zast. przewodni
czącego Prezydium DRN w 
Nowej Hucie tow. Lech Kmie- 
towicz. przedsta. KD PZPR 
tow. Tadeusz Kupiszcwski, 
przedsta. Dyrekcji Przeds. Wo
jewódzkiego „Ruch” w Krako
wie tow. Zbigniew Wróblew
ski. Obecni również byli, ser
decznie powitani przez zebra
nych. mili goście — przedsta
wiciele władz terenowych z 
Miechowa i Proszowic.

W części oficjalnej uroczy
stości dyrektor nowohuckiego 
Oddziału Rejonowego „Ruch” 
tow. Stefan Puchała wygłosił 
referat, w którym przedstawił 
działalność podległej mu pla
cówki. Kilka danych świad
czących o pięknym rozwoju

Referat wygłasza dyrektor nowohuckiego „Ruchu” 
tow. Stefan Puchała.

A oto przedstawiciele załogi — jubilatki. 
Foto: J. BROŻEK

Nowość techniczna wysokiej rangi

Beton - zamiast materiałów
isalem w poprzednim nume

rze: potrzebny jest nawyk u- 
czenia się. Ale gdy idzie o pel- 
wykorzystanie tej wiedzy, któ- 
dysponują młodzi inżyniero-

Młodzież i technika

STAŻ PRACY
ogniotrwałych

stwarzał najtrudniejsze wa
runki do prób.

Wyniki doświadczeń okazały się 
rewelacyjne. Poprzednio — przy 
zastosowaniu starych, tradycyi- 
nych 
— cykl 
godnia. 
brygada
bardzo
.Żywotność’

itarych, 
materiałów ogniotrwałych 

murowania trwai ok. ty- 
Zatrudniona była cała 

HPlt-u Złożona z ludzi o 
wysokich kwalifikacjach.

„z.y wumuść” pieca wynosiła 4—5 
tygodni. Teraz, dzięki zastosowa
niu importowanego cementu, 
dwóch pracowników wykonuje z 
betonu ogniotrwałego płyty skle
pieniowe do pieców, które sta
wiane są następnie na swe miej
sce. Szybkość, wygoda, eliminacja 
pracochłonnych robót. A w do
datku — nowy materiał wytrzy
mał kilkakrotnie dłuższy okres 
eksploatacji pieca.

Jedyny szkopuł, to wysoka 
cena (w dewizach) rzeczonego, 
specjalnego cementu. Nie za
przestając więc doświadczeń 
— tym razem w Hucie „Ba
tory” poddano remontom 
r>rzy zastosowaniu betonu o- 
gniotrwalego wszystkie piece 
walcownicze i kuźniowe — 
szukano gorączkowo możliwo
ści produkcji cementu we 
własnym zakresie, w kraju, 
w oparciu o rodzime surowce 
Kolejne doświadczenie po
twierdziło w pełni poprzednie. 
Piece pracowały przedtem 
po 3—4 miesiące (bez wymu- 
rówki). Teraz pracują ponad 
rok i nie widać na 
niejszego zużycia 
ogniotrwałej.

Przyspieszyło 
bardziej prace, zdopingowało 
naukowców do nowych wysił
ków. No i rezultaty są. Gru
pa twórców z IMO w Gliwi
cach w składzie: dr Pawłow
ski ,inż. Bratkowski, inż. 
Drożdż — opracowała techno
logię produkcji cementu do 
wytwarzania betonów ognio- 
trwałvch uzyskując na swą 
metodę patent. Produkcja 
nowego, obdarzonego fanta
stycznymi wprost właściwoś
ciami cementu, ruszyła już w 
jednym z zakładów w kraiu. 
Jest dość znaczna, można 
więc mvśleć również o eks
porcie. tym bardziej, że firmy 
zagraniczne wykazują ogrom
ne zainteresowanie naszymi 
możliwościami produkcyjny
mi.

Bez przesady można powie
dzieć, że zaczyna się nowa

nich poważ- 
wymurówki

to jeszcze

itiniBinninninisininnininni
usług naszego rzeczywiście 
niezwykle ruchliwego „Ru
chu”, warto przytoczyć.

Rok 1950 — pierwszy rok 
budowy Huty im. Lenina. Na 
terenie nowej socjalistycznej 
dzielnicy Krakowa czynny był 

20 lat działalności „Ruchu“
wówczas... jeden kiosk „Ru
chu”. W 5 lat później było już 
5 kiosków, a dziś jest ich już 
138. Oczywiście tylko na tere
nie Nowej Huty, bowiem licz
ne punkty sprzedaży dzienni
ków, czasopism i książek ist
nieją również na terenie osie
dli wiejskich Nowej Huty oraz 
w powiatach miechowskim i 
proszowickim, które od paru 
lat objęte są działalnością na
szego Oddziału Rejonowego 
„Kuch’’.

Jeszcze bardziej wymowny 
jest wzrost ilości 
dzanej przez ..Ruch” prasy. W 
pierwszym roku budowy huty, 
gdy dominował jeszcze kol
portaż zakładowy prasy, roz- 

rozprowa-

era w przemyśle materiałów 
ogniotrwałych, powstają zu
pełnie nowe perspektywy. 
Nad zastosowaniem betonów 
ogniotrwałych radzą właśnie 
na międzynarodowej konfe
rencji w " ’ 
i ludzie 
należy, 
znajdzie 
również 
tkim, w 
Próby dokonane 
jeszcze w oparciu o 
wany surowiec), w 
tym przemawiają.

JERZY DANEK

Krakowie naukowcy 
przemysłu- Sądzić 

że nowy materiał 
pełne zastosowanie 

a może przede wszys- 
Hucie im- 

w
Lenina. 

Slabingu 
importo- 
peini za

Niedawno odbyło się spotka
nie aktywu dzielnicowego 
LOK w N. Hucie poświęcone 

ocenie działalności sportowo-o- 
bronnej prowadzonej na terenie 
dzielnicy w br. Uczestniczyli w 
nim przedstawiciele KD PZPR. 
ZW LOK, DRN, DSzW 1 ZF LOK 
HiL oraz zawodnicy zwycięskich 
drużyn biorących udział w zawo
dach obronnych,

W tym roku 12fl zawodników 
zdobyło klasy sportowe, w zawo
dach na szczeblu dzielnicy brało 
udział 327 drużyn w składzie 3 1 
5-clo osobowym, zaś na szczeblu 
kół i klubów LOK zorganizowano 
47 spartakiad i 58 zawodów strze
leckich z różnego typu broni, w 
których uczestniczyło ponad 17 
tysięcy osób.

Podczas akcji letniej aktyw Za
rządu i Klubów obsłuży! 34 pla
cówki kolonijne — 4 obozy orga
nizując zawody sprawnościowe i

im zamianę. Jeśli tylko wydział 
będzie miał do dyspozycji tego ty
pu mieszkanie, sprawa zostanie 
przedłożona do zatwierdzenia Ko. 
misji d/s Koordynacji rozdziału 
mieszkań w Krakowie. Jest jeszcze 
jedna sprawa. Konkretne mieszka
nie, o którego przydział prosił 
nasz czytelnik, znajdujące się w 
tym samym domu, w którym o- 
becnie mieszka — jest zajmowane 
przez pracownika huty. HIL ma 
przydzielić mu inny lokal mie
szkalny, a opróżniony — zgodnie 
z ustaleniami pomiędzy hutą a 
Prezydium — zostanie przydzie
lony innemu pracownikowi. Wy
dział więc istotnie nie może nim 
dysponować. Ale — może Komi
sja Mieszkaniowa Huty w poro
zumieniu z Wydziałem Spraw 
Lokalowych — który — jak wy
nika z wyjaśnienia ma prawdzi
wie ludzki stosunek do prośby 
starego, schorowanego człowieka 
— mogłaby znaleźć jakieś wyjście 
z sytuacji? (br)

Jeszcze raz w sprawie 
nieszkania dla 

Stanisława Jamrosza
W jednym z ubiegłych numerów 

„Głosu” pisaliśmy o parze sta
rych, schorowanych ludzi — dla 
których najważniejszą sprawą ży
ciową jest zamiana mieszkania na 
mieszkanie na niższym piętrze. 
Bardzo szybko otrzymaliśmy wy
jaśnienie adresata — a więc. Wy
działu Spraw Lokalowych Prezy
dium DRN, podpisane przez kie
rownika Zenobię Śliwkę Prze
czytaliśmy je z prawdziwą przy
jemnością — świadczy bowiem o 
zrozumieniu i życzliwości dla pa- 

' ry staruszków. Już dwukrotnie 
wydział proponował bowiem pań
stwu Jamroszom mieszkanie usy
tuowane na niższym piętrze (po
kój z kuchnią o większym metra
żu), jednak zainteresowani nie 
wyrazili zgody na proponowaną

nniiiiniiiininniiiiiii
prowadzano w Nowej Hucie 
1.5 min egzemplarzy dzienni
ków i czasopism. W roku 1956 
— już 7 min egzemplarzy, a 
w roku ubiegłym aż 21 min 
egzemplarzy. Można więc 
stwierdzić na tle tych liczb, 

jak burzliwy jest rozwój u- 
sług świadczonych przez zało
gę przedsiębiorstwa, usług wy
bitnie o charakterze kulturo
twórczym.

Na podkreślenie zasługuje 
fakt, że spośród tych 21 min 
rozprowadzonych w ub. roku 
gazet i czasopism, 17 min 
przypada na Nową Hutę, 2.3 
min na Miechów i 1,7 min na 
Proszowice. Godne uwagi jest 
także to, że nasz nowohucki 
Oddział Rejonowy — 
pracuje na pełnym 
trznym rozrachunku 
darczym, a dowodem tego, że 
pracuje bardzo dobrze i ope
ratywnie jest fakt jego ren
towności

„Ruch” 
wewnę- 

gospo-

p
ne
rą . . 
wie i technicy, też poprawić wie
le można.

Jedną z najbardziej 
czych spraw jest sprawa 
cji zawodowej. Zaczyna 
od momentu przyjęcia

zasadni- 
adapta- 
się ona 
nowego 

pracownika do zakładu pracy. HiL 
ma opracowany program, są od
powiednie wytyczne. Czas załat
wiania formalności związanych z 
przyjęciem nie powinien przekra
czać kilku dni. Natomiast jak 
wynika z ankiety przeprowadzo
nej przez ZMS czas ten waha się 
w granicach 9—14 dni. Trzeba 
więc zastanowić się, czy założenia 
są nierealne, czy też nie prze
strzega się podjętych postano
wień.

Aktyw Zarządu Fabrycznego 
ZMS dostrzega też potrzebę zwię
kszenia opieki nad stażystami ze 
strony zarządów zakładowych i 
kól. Często instytucja społecznych 
opiekunów ze strony organizacji 
ma znaczenie tylko formalne.

Ale też robi się poważne kroki 
w kierunku przyspieszania pro- 

Z życia LOK
strzeleckie Akcją tą objęto ponad 
6 tysięcy osób.

Dokonując oceny Zarząd wy
różni! kierując szczególne słowa 
uznania i podziękowania pod adre
sem sędziów w Osobach: K. Kek- 
lak, J. Magiera, E. Nowak, J. Ja
nowski, J. Wiewiórski, S. Fiediu- 
szko 1 innych oraz kół LOK któ
re sport umasowiły na terenie za
kładów czy szkół do nich należą
cych: PPBHiL, Cementownię. PIP 
„Instal”, „Mostostal”. MPEC, 
IPWMB, PBM, ZS PBM, XII LO, 
T. Elektryczne, Ekonomiczne 1 
inne. Wyróżniono tek aktyw 
LOK odznakami „Zasłużonego 
Działacza LOK”, odznakę złotą o- 
trzymał z rąk wiceprezesa ZW 
wniczej 1 aktywu społ.-polit., za- 
T. Orlofa — mgr Michał Kmietek 
— Przew. Dzielnicowej Komisji

Ul!
Chciałbym szczególnie moc

no zaakcentować, że nasz no
wohucki „Ruch” posiada już 
i prowadzi na terenie wsi 77 
klubów prasy i książki. Są to 
na ogół dobrze wyposażone 
placówki, posiadające m. in. 
telewizory, placówki odgrywa
jące niezmiernie ważną rolę w 
życiu kulturalnym wsi. Wy
starczy powiedzieć, że często
kroć są to jedyne we wsi pla
cówki kulturalne, wokół któ
rych rozwija się działalność 
zespołów artystycznych i kól 
zainteresowań.

Na koniec tego małego bi
lansu pracy nowohuckiego 
„Ruchu” — informacja. Aktu
alnie ilość punktów sprzedaży 
wynosi 267. a osiągnięty w 
ub. roku obrót przekroczył 178 
min złotych.

Po referacie glos zabrali: 
tow. L. Kmietowicz, tow. J. 
Lis — przedst. KP PZPR w 
Miechowie i tow. Z. Wróblew
ski, którzy przekazali załodze 
—jubilatce gorące gratulacje 
za osiągnięcia w pracy oraz 
życzenia dalszych w niej suk
cesów. Następnie długoletni i 
najbardziej zasłużeni pracow
nicy nowohuckiego „Ruchu" 
otrzymali dyplomy uznania i 
kwiaty. M. in. nagrodzono: 
zast. dyrektora Oddziału Rejo
nowego w Nowej Hucie tow. 
Mariana Iwańskiego, tow. 
Stanisława Michalskiego, Leo
kadię Kubik, Eugeniusza Ro
wińskiego, Zofię Żuławiriską 
oraz spośród sprzedawców: 
Krystynę Krajewską, Ta
deusza Czapkowskiego. Lu
dwikę Niedośpiał, Wiktora 
Zygmuntowicza.

W części artystycznej wy
stąpili artyści Krakowskiej Ó- 
peretki, a następnie pracowni
cy „Ruchu” wesoło bawili się 
na zabawie tanecznej. (jd)

eesu adaptacji, laką inicjatywą
— w odniesi. niu do młodej kad
ry inżynierskiej- i techników są 
Koła Młodych Specjalistów. Wcią
gnięcie do zerpolu rówieśników, 
ale bardziej już doświadczonych, 
świeżo upieczonego absolwenta 
uczelni, włączenie go w tok pra
cy Koła przyspieszy wyraźnie ró
wnież jego adaptację w zakładzie 
pracy.

Inną propozycją organizacji — 
której możliwości, jakkolwiek je
szcze nie do końca wykorzystane
— przecież są ograniczone — 
zmierzającą do szybszego wyko
rzystania tej wiedzy teoretycznej, 
którą inżynier lub technik po
siadł w latach nauki w procesie 
produkcji .jest dokonanie zmian 
w przebiegu stażów. Proponuje 
się wprowadzenie tzw. „stażów 
zadaniowych”.

Czym zasadniczo różnić się po
winny one od dotychczasowych? 
Otóż różnica ma być taka: dotych-

Rewizyjnej LOK. Kilku działaczy 
otrzymało srebrne i brązowe od
znaki oraz dyplomy i proporce ZD. 
Za wkład pracy społecznej w roz
wój organizacji dzielnicowej Za
rząd wyróżnił w postaci propor
ców I talerzy z plakietkami se
kretarza KD PZPR J. Bronka 1 
Szefa DSzW płk Pawła Czepitę.

w IV Dziel. Zaw. Strzel, orga
nizowanych z okazji Tygodnia 
LOK w kat. juniorów puchar Pre
zesa ZF LOK HiL zdobył zespół 
z XII LO zaś w kat. seniorów 
puchar Szefa DSzW zespół z 
ty im. Lenina.

Zarząd wyróżnił również 
lepsze trzy drużyny blorące 
dział w I Dziel. Spartakiadzie 
Wiedzy i Sprawności Obronnej: z 
Techn. Hutniczo-Mechanicznego. 
III LO i Technikum Elektrycznego.

W dowód uznania wręczono pre
zesowi Lechowi Kmietowiczowi 
dyplom nadany przez Sztab „za 
wybitne zasługi na rzecz obron
ności kraju na terenie dzielnicy", 
zaś na ręce kierownika biura Za
rządu — pamiątkowy obraz z de
dykacją. (HM)

Hu-

naj- 
u-

■ IZ

Współpraca między zetemesowcami
PPB HiL i AGH

SI

ubiegły poniedziałek

pomaga

wspom
ina być

będą 
wspólne 

zawodowe-

W
podpisano umowę o współpra
cy miedzy Zarządem Zakłado
wym ZMS przy PPB HiL i 
Zarządem Wydziałowym ZMS 
Wydziału Geodezji Górniczej 
Akademii Górniczo-Hutniczej 
im. Stanisława Staszica.

Wspólne działania ZMS z 
AGH i PPB HiL datują się 
od kilku już lat. Corocznie 
w tym przedsiębiorstwie od
bywa praktyki wstępne kil
kuset studentów AGH. W ich 
sprawnym przebiegu 
zakładowy ZMS.

Współpraca między 
nianymi zarządami 
oparta o wspólne inicjatywy 
dotyczące szkolenia ideowego, 
kultury i sportu. Te działania 
przyczynią się do zacieśnienia 
więzi między młodzieżą ro
botniczą i studencką-

Ale najważniejsze 
kontakty oparte o 
zainteresowania 
Studenci chcą w swych pra
cach dyplomowych, w poczy
naniach kół naukowych i pra 
cy kola młodych pracowników 
nauki podejmować te proble
my dotyczące geodezji, które 
w przyszłości będą potrzebne 
przedsiębiorstwu. Liczy się na 
to, że zespolenie potencjału 
teoretvcznego — jakim dy
sponuje uczelniana organiza
cja z możliwościami ich wy
korzystania w przedsiębior
stwie może przynieść kon
kretne korzyści gospodarce 
Współdziałanie oparte ma być 
o podejmowany w obu środo
wiskach Turniej 
Mistrzów Techniki.

Podpisanv przez 
nicząceeo ZMS w 
tow. Zdzisława 

Młodych

nczewod- 
PPB Hil. 

Słowika i

czas w opracowanym programie 
stażu młody pracownik ma z a- 
poznawać się z kolejnymi 
stanowiskami pracy, których zna
jomość w jego specjalności jest 
wymagana .W przypadku stażów 
zadaniowych to zapoznawanie się 
ma być konkretnie sformułowane. 
Ma oznaczać wykonanie o- 
kreślonych zadań i w ten sposób 
wykazanie się znajomością stano
wiska.

A jak często bywało dotychczas? 
Program, programem — praktyka, 
praktyką. Zapoznać się ze stano
wiskiem można i w kilka godzin, 
po przestudiowaniu instrukcji ob
sługi.

Rozmawiałem z wieloma młody
mi inżynierami, którzy okres sta
żowy mają za sobą. Byli tacy, 
którzy chwalili go, byli tacy, któ
rzy uważali go za zmarnowany.

Charakterystyczne jest, że 
wśród tych pierwszych większość 
od początków swej pracy otrzy
mywała do wykonania konkretne 
zadania, związane z późniejszym 
zatrudnieniem, jako już pełno
prawni inżynierowie. Zadania te. 
ich skala trudności, były stopnio
wane.

Wśród „malkontentów” przewa
żali tacy, którzy wprawdzie nie 
napracowali się przez pierwszy o- 
kres pobytu w hucie, ale którzy 
nie bardzo wówczas wiedzieli, 
gdzie pracować będą po zakończe
niu stażu.

O problemach, początkach pra
cy absolwentów wyższych uczel
ni można ostatnio w prasie naczy
tać się takich historyjek, że nie 
wiadomo — czy przy lekturze ich 
śmiać się, czy płakać. Absurdal
ność stanowiska odpowiedzialnych 
w pierwszym rzędzie za przebieg 
stażu — administracji, raz bawi, 
raz złości. Chętnych lektury od
syłam do „Polityki”, „Faktów i 
Myśli”, „Walki Młodych” itd. Je
dno jest pewne — nieprawidło
wość w przebiegu pierwszego o- 
kresu pracy po studiach, pozosta
wi trwały ślad i na dalszej pra
cy. I jest marnotrawstwem społe
cznych pieniędzy. Tych wcale nie
bagatelnych kwot, jakie państwo 
loży na szkolnictwo.

S. NOWAKOWSKI

I

przewodniczącego Z. Wydz. 
ZMS Geodezji Górniczej tow. 
Eugeniusza Kajsturę doku
ment określający zasady 
współpracy zapoczątkował je
szcze jedną, jakże potrzebną 
inicjatywę, zmierzającą do 
integracji środowisk, (rat)
o<x>oo<xx>ooo<x>oooooo-

Turniej 
Klasyfikacyjny 
rozstrzygnięty

Rozegrany w sali Hutnika w ub. 
sobotę i njedzielę II Okręgowy 
Turniej Klasyfikacyjny tenisa 
stołowego potwierdził supremację 
naszego klubu w tej dyscyplin.e 
sportu. W klasyfikacji drużyno
wej Hutnik zdobył 329 pkt, wy
przedzając o bllskdi, 80 punktów 
drugą w klasyfikacji, nowohucką 
Wandę.’

W rekordowo obsadzonym tur
nieju (blisko 300 zawodniczek i 
zawodników) zwyciężyli w po
szczególnych kategoriach: senio
rzy: 1. J. Petek (Hutnik), 2. A. 
Lenda (Hutnik), 3. J. Andrysik 
(AZS), 4. W. Chajdeckl (Hutnik), 
5. R. Kawa (Wanda), 6. J. Sowiń
ski (Gorce N. Targ). 7. L. Tomi
czek (Metal W. Górka), 8. St. Ba
ran (Górnik Wiel.), 9. W. Hawry- 
luk (Hutnik). Zawodnicy ci wy
walczyli tym samym prawo star
tu w turnieju strefowym w Tar
nobrzegu (6 grudnia).

Wśród seniorek zwyciężyła B. 
Ratzko. Jej przewaga nad następ, 
ną w klasyfikacji B. Zych z LKS 
Dąbroyia jest jut jednak niewiel
ka.

Najlepszym juniorem okazał się 
W. Hawryluk (Hutnik), juniorką 
B. Miodońska z Soły Żywiec.

Wśród młodzików zwyciężył L. 
Kolarski z Nadwiślanu, zaś naj
lepszą młodziczką była A. Jaku- 
bińska z Wandy.

Sędzią gl. zawodów byl inż. B. 
Hermanowski. (ms)

Uwaga, 
członkowie S.M. Hutnik
Zarząd Spółdzielni Mieszkanio

wej „HUTNIK” zawiadamia swych 
członków, że protokół z ostatnie
go Walnego Zebrania przedstawi
cieli jest wyłożony do wglądu co
dziennie od 21. XI. do 14. XII. 70 r. 
(z wyjątkiem niedziel) w godzi
nach od 8-ej do 15-tej, w 
lokalu Spółdzielni Nowa Huta os. 
XX-lecia PRL. bl. 13, w Wydziale 
Organizacyjno-Samorządowym.

Petek i A. Lenda 
w reprezentacji okręgu 

na międzynarodowe 
mistrzostwa Polski

W dniach 2, 3 i 4 grudnia, w Po
znaniu odbędą się międzynarodo
we mistrzostwa Polski w tenisie 
stołowym. Wezmą w nich udział 
dwaj najlepsi seniorzy naszego o- 
kręgu — Józef Petek i Adam Len
dą, obaj z Hutnika. Z zaciekawie
niem będziemy oczekiwać wieści 
z Poznania, życząc naszym zawod
nikom jak najlepszej formy.

. (ms)
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Czego oczekują od siatkarzy?

PO EMOCJACH piłkarskich 
oczekują nas nowe — w szran
ki wstępują siatkarze. Jak 
wypadną w nowej edycji roz
grywek? Nasi zawodnicy ma
ją bogate w sukcesy trady
cje. W swej karierze byli już 
■wicemistrzami kraju, zdoby
wali puchar CRZZ. W ubieg
łym roku w rozgrywkach li
gowych zajęli czwarte miejsce, 
które nie zadowoliło kibiców, 
ai siatkarze nie byli w pełni 
usatysfakcjonowani. Czego o-

Resovia czy Hutnik?
Nasza rubryka, która stawiała sobie za cel wytypowanie 

wyniku spotkań piłkarskich cieszyła się dużym powodze
niem. Piłkarze „zawiesili buty na kołku". W ligowe boje ru
szają siatkarze. Dlatego będziemy kontynuować naszą rub
rykę. Życząc kibicom jak pajlepszych, trafnych wyników 
wyrażamy przekonanie, że będą one ^pomyślne dla Hutnika.
Już dzisiaj w hali Wandy siat

karze Hutnika spotkają się w 
pierwszym pojedynku z drużyną 
Resoyii. Przeciwnik bardzo groź
ny, w którego szeregach występu
je 6 kadrowiczów. Są nimi: Kar- 
basz, Babel, Jasiukiewicz, Gości
li.ók, Such i Radomski. Zadanie 
jakie czeka naszych siatkarzy jest 
bardzo poważne. Jaki będzie re
zultat meczów! Oto typy praco
wników kombinatu.

TADEUSZ WITKOWSKI — PT. 
Przewiduje, że pierwszy pojedy
nek w sobotę wygra Hutnik 3:1, 
a w niedzielę zwycięży Resovia 
3:2. Nasi przeciwnicy posiadają 
przewagą psychiczną nad Hutni
kami i przypuszczam, że w decy
dującym momencie w niedzielą 
potrafią stą bardziej ¡koncentro
wać. Na wyniku niedzielnego po
jedynku zaważy zapewne lepsze

Największa ich troska - przyszłość młodzieży
Dniu Nauczyciela chcia- 
łabym napisać o wszyst
kich bez wyjątku szko

łach w dzielnicy, w których 
przecież w przeważającej czę
ści uczą się dzieci naszych 
hutników. Niestety, szkół w 
N. Hucie jest bardzo wiele...

Na pierwszy więc ogień — 
XII Liceum Ogólnokształcące, 
cieszące się od lat bardzo do
brą renomą. Mówi się zwykle, 
że szkoła ta jest wyjątkowo 
surowa i wymagająca wobec 
uczniów. Wymogi te odnoszą 
się nie tylko do nauki, ale i 
zachowania młodzieży, dyscy
pliny, pracy społecznej.

Doświadczony, długoletni 
pedagog i dyrektor Liceum — 
Roman Stępień jasno stawia 
te sprawy.

— Jeżeli nie będziemy wy
magać od młodzieży dyscypli
ny. lekceważyć ją będzie po
tem, w zakładach pracy. Je
śli teraz nasi uczniowie nie 
nauczą się sumiennego podej
ścia do swych obowiązków, jak 
je będą traktować później? 1 
wreszcie — jeżeli nie nabędą 
w szkole nawyku społecznego 
działania, to w przyszłości każ
dą dodatkową, społeczną pracę 
będą przerzucać na swych 
starszych kolegów.

Ten przyszły los m’odzieży 
jest największą troską nie 
tylko dyrektora szkoły, ale i 
całego grona pedagogicznego. 
Absolwenci opuszczający mury 
liceum i w dalszym swym ży
ciu wykazujący właściwą po
stawę społeczną, zaangażowa

czekują od siatkarzy: kierow
nik sekcji, kibic oraz kapitan 
zespołu? Poprosiliśmy ich o 
krótkie wypowiedzi.

Ja oczekuję od zawodników 
maksymalnej mobilizacji — 
mówi mgr inż. Adam Biegun 
— kierownik sekcji piłki siat
kowej KS Hutnik. Drużyna 
jest osłabiona brakiem Jezier
skiego, który na skutek rozbi- 
jackiej polityki Płomienia z 
Milowic przeszedł do tego klu
bu. Ubytek to bardzo poważ-

przygotowanie kondycyjne Reso- 
vil.

EDMUND GRZYWNOWICZ — 
W1 obu mecze Hutnik wygra w 
stosunku 3:1. Przy własnej publi
czności i we własnej hali nasi za
wodnicy powinni wygrać tym 
bardziej, że będą się chcieli zre
habilitować za porażką w Łodzi 
w pucharze CRZz.

Mgr inż. HENRYK KOZAK — 
kierownik P-30, zakładu opiekuń
czego siatkarzy. Hutnik wygra o- 
ba pojedynki. W sobotą 3:2 a w 
niedzielę 3:0. W niedzielą będzie 
łatwiej zawodnikom bo już roz
szyfrują przeciwników i zwycię
stwo powinno przyjść dużo lżej.

Jak widać z wypowiedzi na
szych rozmówców wszyscy ocze
kują zwycięstw naszych siatka
rzy. Oby tak było, (k)

Wanda 
Walaszek

Barbara 
Stresuwska

nie, osiągający dobre wyniki 
na studiach i w zakładach 
pracy, to najlepsza podzięka 
za trud pedagogów.

Nie do rzadkości należy, że 
dyrektor opuszcza szkolne mu
ry późnym wieczorem. Lubi 
sam wszystkiego dopilnować, 
doglądnąć. Nie znaczy to wca
le, aby 58-osobowa kadra pe
dagogów nie stała na wysoko
ści zadania. Przeciwnie. Jest 
to świetny zespół wychowaw
ców z prawdziwego zdarzenia. 
Są w nim i ci, którzy w tym 
właśnie liceum składali egza
min dojrzałości, by obecnie 
uczyć i wychowywać następne, 
niewiele młodsze od siebie po
kolenie.

Bardzo trud
no jest wyró
żnić kogoś spo
śród tego od
danego pracy 
z młodzieżą 
grona. Zasłu
guje na to za
równo Teresa 
Bysińska uczą
ca fizyki, Wan
da Grajewska 
— polonistka, 
Maria Lipska 
pięknie ucząca 
języka rosyjs
kiego, Marian
na Tchorzews
ka — młodziu
tka nauczyciel
ka języka pol
skiego, jak i 
Jadwiga Dej
mek prowadzą
ca zajęcia pla
styczne, Bar

ny. ponieważ zespól, którego 
skład był budowany od prze
szło dwóch lat stracił swego 
czołowego zawodnika. W tej 
sytuacji ze swej strony stara
liśmy się zapewnić zawodni-, 
kom jak najlepsze warunki 
treningowe. Te przygotowania 
powinny dać niezłe rezultaty. 
Dla Hutnika rezerwuję drugie 
miejsce. Czy nam się to uda — 
zobaczymy.

To będzie bardzo ciekawa, a 
jednocześnie bardzo ciężka 
walka — mówi kapitan zespo
łu — mgr Jerzy Szymczyk. 
Do walki przystępujemy w 
gorszej sytuacji od pozosta
łych klubów. Mniejsza ilość 
godzin treningowych w sto
sunku do wszystkich zespołów 
pierwszej ligi będzie miała de
cydujące znaczenie w ciężkich 
pięciosetowych pojedynkach. 
Może nam brakować kondycji. 
A przy wyrównanych zespo
łach zanosi się na to, że wszy
stkie mecze mogą być pięcio- 
setowe. Przykład: ostatni mecz 
w Olsztynie miał bardzo zacię
ty charakter i AZS wygrał z 
ben¡aminkiem ligi dopiero po 
ciężkiej walce. Dobrze będzie 
jak zajmiemy czwarte miejsce.

A co o szansach myśli kibic? 
Mówi inż. Andrzej Piecuch: 
Trudno jest mi mówić o sean
sach naszego zespołu. Dużo 
będzie zależało od przygoto
wania zespołu. Zresztą stawka 
drużyn jest bardzo wyrówna
na i zwycięstwo zależeć bedzie 
od dyspozycji w danym dniu, 
w danirrn meczu. Nie wiem 
czy w Hutniku nastąpią zmia
ny personalne. Jeżeli nie to 
czeka naszych siatkarzu cięż
ka walka. Sadzę, że Hutnik 
za imię czwarte mieisce.

Tyle wypowiedzi. Jak będzie 
przekonamy się w przyszłym 
roku, kiedy zakończone zosta
ną rozCTvwki. Wiele zależy tu 
od kibiców. Ich goracv. spor
towy doping może być Domoc- 
ny w decydujących momen
tach. Dlatego za pośredn'c- 
twem zawodn ików zwracamy 
się do wszystkich entuzjastów 
piłki siatkowej — dopingujcie 
głośno swych ulubieńców. Po
dziękowaniem będą zwycię
stwa i jak najlepsze miejsc w 
tabeli. ~ Ę(k)

Kurs na przodowników 
turystyki kajakowej

W dniach od 10 listopada do 13 
grudnia Okręgowa Komisja Tury, 
styki Kajakowej w Krakowie or
ganizuje w Klubie „Wiking” przy 
ul. Bulwarowej 11 (DMH) kurs na 
przodowników turystyki kajako
wej III stopnia. Wykłady odbywa
ją się dwa razy w tygodniu we 
wtorki i czwartki o godzinie 18. 
Klub turystyki wodnej PTTK HiL 
„Wiking” zaprasza wszystkich 
chętnych do udziału w kursie.

lid,

Maciej Klakla

bara Streszew- 
ska ucząca che
mii, matema- 
tyczka — Wan
da Walaszek. Z 
mężczyzn wy
mieńmy cho
ciaż dwóch — 
Macieja Kla- 
klę i Edwarda 
Lawerę. który 
nie tylko uczy, 
ale ponadto 

poświęca wiele czasu szkolnej 
organizacji harcerskiej. A po
za tym — absolutnie wszyscy 
pozostali zasługują za wszech 
miar na słowa uznania za o- 
fiarność, poświęcenie, za wca
le niełatwą pracę z młodzie
żą.

XII Liceum jest jednym z 
najliczniejszych w całym Kra
kowie. Uczy się tutaj już 1200 
uczniów i uczennic. Jak mówi 
dyrektor Stępień, głównym „u- 
derzeniem” szkoły jest danie 
młodzieży gruntownej, rzetel
nej wiedzy, determinującej 
przyszłość młodych. A w po
wiązaniu ze sprawami wycho
wawczymi, o których już 
wspomniałam, wynikającymi 
z realizacji uchwały KW par
tii — można wierzyć, że mury 
tej szkoły opuszczają ludzie 
naprawdę wartościowi. I za to 
wszystko należą się nie tylko 
gorące podziękowania dla 
pedagogów, nie tylko wdzię
czność rodziców i uczniów, ale 
również najserdeczniejsze źy- i 
czeriia dalszych sukcesów, któ- : 
re składamy pedagogom w I 
dniu Ich święty.

DANUTA RYBARCZYK I

0 treningu
Wtorkowy trening siatkarzy 

Hutnika był jak zwykle Inten
sywny i urozmaicony. Kiedy od
wiedziłem czołowy zespół naszego 
kraju, zawodnicy trenowali w 
malej rslce Domu Młodego Hut
nika. Z całej kadry zawodników 
na treningu brak tjyło Szymczy
ka, Stępkowicza i Jezierskiego. 
Popularny „żorżyk” leczy kon
tuzje, a Stępkowicz nie uzyskał 
zwolnienia z pracy. Na Jezier
skiego „zarzucił sieci” Płomień 
Milowice i jeden z czołowych 
zawodników Hutnika od początku 
miesiąca trenuje w innym ze
spole.

Podstawowym celem zawodni
ków jest jak najlepsze przygoto
wanie się do rozgrywek ligowych. 
Ale przebiegają one jak po przy
słowiowej „grudzie". Wojewódz
kie władze sportowe i związkowe 
nie potrafiły uzyskać dla naj
lepszego zespołu piłki siatkowej 
naszego regionu odpowiedniej 
ilości godzin treningowych w 
hali Wandy. W tej sytuacji klub 
uczynił to co było w jego mocy 
i siatkarze dwa tygodnie mogą 
trenować w małej salce DMH. 
Oczywiście, że w tych warunkach 
nie można było przeprowadzić 
treningu technicznego czy też 
grać przy siatce, ale dobre i to.

Rozgrywki ligowe były za pa
sem. Na normalną grę pozostało

OPINIE
Już dziś o godz. 18: zainauguro

wane zostaną rozgrywki o mis
trzostwo pierwszej ligi państwo
wej w piłce siatkowej mężczyzn. 
Przed spotkaniem z Resoyią o 
wypowiedź poprosiliśmy byłego 
trenera siatkarzy Hutnika — Emi
la Sirackiego.

Jeszcze chyba nigdy stawka ze
społów nie była tak wyrównana 
jak obecnie. Dlatego niezwykle 
trudno ocenić przed rozgrywkami 
jakie miejsce zajmą poszczególne 
zespoły. Może to być miejsce 
pierwsze, może być czwarte.

Przy tak wyrównanym poziomie 
dużo zależy od sędziego. Czy sią 
ugnle pod presją publiczności? O- 
statni przykład — finał CRZZ w 
Łodzi.

W osłabionym składzie przyjdzie 
walczyć Hutnikowi w rozgryw
kach ligowych. Nikt na nas nie 
liczy. Może to i dobrze. Nie je
den raz faworyci przegrywali to 
hali Wandy. Podobnie może być 
i w tym roku. Faworytem w tych 
rozgrywkach, będzie zespól Reso- 
vil.. Z nim spotkamy sią już dziś.

Sukces Nowej Huty w Płocku
W dniach od 13 do 15 listopada 

br. odbywał s;ę w Płocku Ogól
nopolski-. Przegląd Amatorskich 
Zespołów Artystycznych. Impre
za ta stała się wielkim sukcesem 
młodzieżowego środowiska. 18 ze
społów, wśród nich 3 zespoły z

Wanda Graszewska podczas lekcji. 
Temat: „Pan Tadeusz“.

Dyr. Stępteń również spieszy na 
lekcje...

Fot. J. BROŻEK

'□□□□noonnnnonnaaoononoannnnoDDODannnr
NOWE LINIE 

TRAMWAJOWE 
i AUTOBUSOWE

W okresie nowej 5-latki 
MPK przewiduje uruchomie
nie kilku nowych linii tram
wajowych na terenie Krako
wa. Szereg z nich dotyczy i 
naszej dzielnicy. M. in. istnie
je propozycja uruchomienia 
komunikacji tramwajowej na 
skróconej trasie między Nową 
Hutą a Cementownią (przez 
nowy odcinek torowiska na uL 
Igołomskiej — rok 1972), po
łączenia linią tramwajową 
Mistrzejowic z centrum dziel
nicy oraz Krakowem (1974) r.

słów kilka
naszym zawodnikom tylko 6 go
dzin tygodniowo. Jak na ekstra
klasę to stanowczo za mało.

Na treningu nikt się nie osz
czędzał. We wtorek siatkarze 
trenowali tzw. trening obwodo
wy. 30 sek. ćwiczeń mięśni brzu
cha, 30 sek. odpoczynku. Następ
nie 30 sek. ćwiczeń skocznościo- 
wych, zwinnościowych itd. itd. 
Koszulki zawodników są mokre 
od potu. Po kilku „stacjach” no
gi są ciężkie jak z ołowiu. Wyda
lę się, że następne ćwiczenie me 
może zostać już wykonane. Na 
sygnał trenera wszyscy jednak 
ćwiczą dalej. Zdają sobie dosko
nale sprawę, że praca i tylko 
praca może przynieść sukcesy w 
sporcie.

Pocieszającym objawem jest 
fakt, że zawodnikom nie dolega
li kontuzje. Tylko plaster na 
nodze Ruszczyńskiego świadczy, 
że do pełnej sprawności jeszcze 
trochę brakuje. Nie dolega bark 
Szkutnikowi, a Kobędza ćwiczy 
jak za swych najlepszych — je
szcze awuefowskich — lat.

Po intensywności przeprowa
dzonego treningu można stwier
dzić, że zespół jest już nieźle 
przygotowany siłowo. Energia z 
jaką wszyscy wykonywali ćwi
czenia świadczy o pełnej mobili
zacji zespołu. Już dziś rusza liga. 
Czekają nas wielkie emocje, (k)

Zakończone zostały tegoroczne 
rozgrywki o mistrzostwo II ligi 
w piłce nożnej. Hutnik spisał się 
w nich bardzo dobrze zajmując 
4 miejsce ze stratą zaledwie 
dwóch punktów do wicelidera ta
bel: — drużyny ŁKS. Ostatni 
mecz mistrzowski Hutnik rozegrał 
we Wrocławiu ze Śląskiem. O 
meczu mówi kierownik drużyny — 
Józef Nowak.

Spotkanie rozegrane zostało w 
niezwykle ciężkich warunkach. 
Padający stale deszcz i rozmokłe 
boisko utrudniało grą zawodni
kom obu zespołów. Rezultat remi
sowy jest sprawiedliwy. Mimo op
tycznej przewagi drużyny Śląska 
my nte byliśmy zepchnięci do de
fensywy. Raz niezwykle niebez
pieczny strzał Bona — Tomaszew
ski sparował z wielkim trudem.

W naszym zespole najlepiej za
grał Musialik i czwórka obroń
ców z których wyróżniał sią Her
man. W ataku najlepszym na
szym zawodnikiem był Kasalik. 
Nieco słabiej zagrał Szczepankie- 
wic z. (k)

Nowej Huty i wszystkie 3 zna
lazły sdę wśród laureatów kon
kursu. Słusznie więc w tytule — 
ra pieiwszej stronie „Trybuny 
Mazowieckiej" użyto zdania: „W 
Płocku — triumf Nowej Huty”. 
Kierownictwo Nowohuckiej ekipy 
otrzymało gratulacje od tow. 
Wincentego Kraśko.

A eto kolejność miejsc na ja
kich uplasowały sie zespoły z 
No»;e| Huty: I miejsce w kate
gorii zespołów estradowo-kabare- 
towycn zajął zespół „To my”. II 
miejsce zajęła „Kalinka” — tea
trzyk piosenki Ogniska Młodych, 
wyróżnienie i nagrodą pieniąźną 
zdobył zespół beatowy „My”. O 
tym źespole słów kilka. „My” w 
obecnym składzie gra około 6 
miesięcy. Zespół wzbudził zainte
resowanie organizatorów tak da
lece, żc nagrano piosenkę „Marla” 
w jego wykonaniu. Niewątpliwie 
młodzi ludzie z.nają ten zespół r 
Violinki, dodam więc tylko, Iź 
wg wstępnych wiadomości od- 
tw”r. enie występu w radio na
stąpi w sobotę dnia 21 bm. o go
dzinie 17-tej w audycji „Popo
łudnie z młodością". Natomiast 
w telewizji zespół ten wystąpi w 
dniu 24 bm.

Oprócz nagród zespołowych 
przyznano również nagrody indy
widualne. które otrzymali: Alek
sandra Mauer i Marek Szydlak.

Pozwolę sobie wyrazić nadzieję, 
źe ojcowie dzielnicy i dyrekcja 
Huty 1T. Lenina z większą uwagą 
będą śledzić dalszą działalność 
kulturalna tej młodzieży, aby 
conajmniej utrzymać tegoroczny 
sukces płocki.

TADEUSZ PLUTECKI

Co nowego w komunikacji 
autobusowej? I w tej dziedzi
nie nastąpi szereg dogodnych 
zmian np. w przyszłym roku 
planuje się uruchomienie bez
pośredniej, pospiesznej linii 
autobusowej z Azorów do 
Centrum Administracyjnego 
HiL. Również w 1971 r. nastą
pi poprawa połączenia komu
nikacyjnego między osiedla
mi: Olsza II. Akacjowym, Mi- 
strzejowice i centrum dzielni
cy, dzięki otwarciu linii auto
busowej nr 132 bs.

Cenne propozycje, obecnie 
tylko należy sobie życzyć ich 
realizacji we właściwym ter
minie.

□□□nnnnaaannannaao
Dwa zwycięstwa 

naszych koszykarzy
Koszykarze Hutnika odnieśli w 

ub. tygodniu dwa zwycięstwa nad 
Ickalnymi rywalami w lidze mię
dzyokresowej: Cracovią 80:3» i 
Głuchym 85:87.

Wysokie wygrane odniesione zo
stały w ładnym stylu. Mecze by
ły szybkie, stosowano pomysłowe 
zagrywki, udawały się rzuty z 
dystansu, w czym przodowali 
zwłaszcza J. Grochal i Z. Jeleń 
Drużyna ściśle wypełniała za. 
łożenia taktyczne trenera M. 
Chanka.

Pragniemy jednak przestrzec 
sympatyków naszych koszykarzy 
przed zbytnim optymizmem, gdyż 
ostatni przeciwnicy nie byli zbyt 
wymagający. Znacznie lepszym 
wy kładnikiem możliwości hutni
ków będą najbliższe zawody w 
Opolu, w sobotę z AZS, a w nie
dzielę z Kolejarzem. Naszych ko
szykarzy stać jednak mimo ob
cego terenu, na dwa zwycięstwa, 
konieczne do utrzymania wysokiej 
pozycji, (ms)

—• -

UWAGA TENISIŚCI!
W dniu 27 o godz. 15.3e rozpo- 

cznie się turniej o puchar ZF 
ZMS w tenisie stołowym. W tur
nieju mogą startować mieszkańcy 
naszej dzielnicy, którzy nie są 
zawodnikami klubowymi. Wszyst
kich amatorów, tenisistów zapra
szamy do sali Hutnika os. Sta. 
Iowę 18.

UWAGA UCZESTNICY 
„Rajdu Na Raty”!

Organizatorzy tej imprezy 
turystycznej tj. członkowie 
Oddziału PTTK HiL przypo
minają, że oficjalne zakoń
czenie „Rajdu Na Raty” na
stąpi w niedzielę 2 bm. o go
dzinie 10 w lokalu Klubu Tu
rysty Oddziału PTTK Nowa 
Huta (miasto), obok „Orbisu”. 
W programie: turystyczna 
zgaduj-zgadula i wręczenie 
upominków' wyróżniającym 
sie uczestnikom rajdu.

Komisja zwraca się z proś
bą, do tych uczestników raj
du, którzy nie dostarczyli 
jeszcze kart rajdowych, aby 
uczynili to jak najszybciej, 
względnie, by zabrali karty 
ze sobą w dniu 2 bm. na im
prezę.

KTP Oddziału PTTK w 
HiL zaprasza do wzięcia u- 
działu w zakończeniu „Rajdu 
Na Raty”. (jd)

—•—*
5. XII uroczyste 

zakończenie sezonu 
przewodnictwa 

zakładowego w HiL
Koło Przewodników Zakłado

wych PTTK HiL organizuje w 
dniu 5 bm. uroczyste podsumo
wanie sezonu zwiedzania huty 
przez wycieczki, połączone ze 
spotkaniem koleżeńskim przewod
ników i wręczeniem nowych legi
tymacji. Spotkanie odbędzie się 
w Klubie NOT w Nowej Hucie o 
godzinie 17.30. Bliższych informa
cji na temat tej imprezy zasięg
nąć można u kol. Jerzego Misiasz- 
ka w Pionie TE HiL, względnie w 
Biurze Oddziału PTTK HiL (bu
dynek „S” centrum administra. 
cyjnego). (jd)

Zebranie członków TGP 
na os. Kazimierzowskim
W dniu 26 bm. o godzinie 18 

Odbędzie się w świetlicy Szkoły 
nr 115 zebranie sprawozdawcze 
członków partii mieszkających na 
osiedlu Kazimierzowskim w No
wej Hucie. Obecność obowiązko
wa.
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Z Plenum ZD ZMS
Problemom pracy ideowo — 

wychowawczej w środowisku 
młodzieży szkolnej poświęco
ne było obradujące 13 bm. 
Plenum Zarządu Dzielnicowe
go Z1KS. Obok aktywu mło
dzieżowego z tego środowiska 
uczestniczyli w nim dyrekto
rzy nowohuckich .szkół i opie
kunowie szkolnych organizacji 
ZMS.

Plenum zwróciło uwagę na 
potrzebę ujednolicenia form 
pracy w organizacjach szkol
nych w oparciu o przodujące 
doświadczenia. Wiele uwagi 
poświęcono potrzebie dalszego 
umacniania współdziałania 
między wszystkimi czynnika
mi, odpowiedzialnymi za wy

Filia MPK w hucie!
W celu dalszego uspraw

nienia czynności związa
nych z zakupem miesięcz
nych biletów oraz znaczków 
tramwajowych i autobuso
wych, na wniosek RZK o- 
raz w porozumieniu z Dy
rekcją MPK organizuje się 
punkt sprzedaży biletów na 
terenie huty.

Począwszy od listopada 
or. składanie zapotrzebo
wań na nowe miesięczne 
oilety pracownicze jak ró
wnież zamówień na znaczki 
do biletów, wpłaty należno
ści za nie oraz odbiór odby
wać się będzie codziennie w 
dniach od 17 do 21 każdego 
miesiąca w godz. od 8 do 14 
a w soboty do 12 w punk- 
icie MPK znajdującym się 
w Sali Kopertowania pok. 
nr 78 bud. Z.

.■ i i -ss i -.«a i ag ■ i-i...:! ■ a

Krakowscy studenci 
nowohuckim robotnikom
Odbyta dnia 12 listopoda w 

klubie „Pod Jaszczurami” w 
Krakowie konferencja praso
wa, zwołana przez Radę Okrę
gową ZSP, dostarczyła obec
nym wiele ciekawego mate
riału na temat współpracy w 
dziedzinie kultury pomiędzy 
studentami Krakowa a nowo
huckimi robotnikami, uczest
niczącymi w życiu kultural
nym klubu „Sródpole".

Klub ten. o czym zapewne 
nie każdy wie, ma swą siedzi
bę w hotelu robotniczym, w 
os. Wzgórza Krzesławickie. 
Jest to najnowocześniejszy 
hotel na naszym terenie, i za
mieszkuje go 700 pracowni
ków Huty im. Lenina, którym 
po godzinach pracy trzeba za
pewnić dobrą rozgrywkę i na
ukę. Czyni to właśnie z coraz 
większym rozmachem, istnie
jący już od prawie dwóch lat, 
a kierowany przez mgr S. 
Niedźwiedzia, klub środowi
skowy — filia ZDK HiL.

Odbywają się w nim prze
różne spotkania i imprezy. 
Bieżący tydzień, jest dla 
„Śródpola” szczególny: „urzę
dują w nim bowiem już od 
poniedziałku krakowscy stu
denci, wypełniając bogaty 
program „II Tygodnia Kultu
ry Studenckiej”. Było co oglą
dać: w poniedziałek — kaba
ret „Pod Budą”, wtorek — 

chowanie młodzieży. Proces 
wychowawczy, prowadzony w 
szkole powinien być rozciąg
nięty i na środowisko zamie
szkania i kontynuowany już 
po zakończeniu nauki, w za
kładzie pracy. Plenum stwier
dziło, że istnieje potrzeba 
zwiększenia zainteresowania 
ze strony ZMS młodzieżą 
klas pierwszych i klas ostat
nich. Program organizacji 
powinien wpływać na pełne 
wyzwolenie aktywności przez 
młodzież szkolną już w po
czątkach nauki. Natomiast w 
klasach ostatnich ZMS ma 
pomóc młodzieży w wejściu 
w przyszłe dorosłe życie.

(rat)

Punkt sprzedaży MPK 
przy HiL będzie również 
prowadził sprzedaż służbo
wych (firmowych) biletów 
tramwajowych i autobuso
wych do jednorazowego u- 
żytku.

Wydziały zatrudniające 
mniejszą ilość pracowników 
(do 50 osób) będą mogły 
przy składaniu zapotrzebo
wań, równocześnie wpłacać 
pieniądze i pobierać znacz
ki oraz bilety.

W przypadku niemożno
ści zgłoszenia zapotrzebo
wania na kartę ew. znaczek 
(np. z powodu choroby, ur
lopu itp.) — w ustalonym 
przez wydział terminie — 
pracownik może dokonać 
zakupu indywidualnie, na 
zasadach obowiązujących 
dotychczas. g.

■■■■■■«■■■■■■■■■«■■■a

Koncert młodych 
piosenkarzy

Konkursy młodych piosenkarzy 
organizowane przez MDK im. J. 
Korczaka wspólnie z Zarządem 
Fabrycznym ZBoWiD przy Hit. 
— mają jut tradycje. Jednak V 
Konkurs Młodych Piosenkarzy 
pobił wszystkie dotychczasowe re
kordy. Zgłosiło się 366 solistów i 
28 zespołów wokalnych z 25 szkól 
podstawowych i 18 szkół średnich. 
W ciągu trwania eliminacji dzieci 
odśpiewały aż looo piosenek żoł
nierskich, co świadczy o ogromnej 
pracy młodych wykonawców. A 
oto zdjęcie z finałowego koncertu 
w Teatrze Ludowym. Przedstawia
my na nim zdobywczynię I miej
sca w konkursie — Bogusl‘awę 
Bojdowską. (dr)

Fot. J. BROŻEK

wieczór muzyki, środa — pro
gram klubu „Nowy Żaczek”, 
czwartek — grał zespół beato
wy, piątek — występował zes
pół pieśni i tańca „Słowianki”, 
natomiast dzisiaj, w ostatnim 
dniu — Balet Form Nowoczes
nych i Teatr STU „Spadanie”, 
po czym 
zamknięcie 
imprezy.

„Tydzień” 
pierwszego, 
„Sródpolu” 
kiem i cieszy się wśród miesz
kańców hoteli ogromnym za
interesowanym.

Nie mniejsze powodzenie 
zdobył sobie obecny, drugi z 
kolei. I nie ma w tym nic 
dziwnego: imprezy „Tygodnia” 
były urozmaicone i na pier- 
wszorzędnvm, 
u studentów, 
stycznym.

Inicjatywa
w klubie „Srópole” corocznie 
cyklicznej imprezy studen
ckiej, wyszła od Samorządu 
Hotelowego nr 23. Przedysku
towana 
kręgową ZSP, doprowadziła 
do tej ’ '
współpracy. Pożytecznej i bez
płatnej — bo studenci za swe 
występy nie biorą od HiL ani 
grosza, czym w pełni zasługu
ją na dodatkowa wdzięczność 
i uznanie!

nast--pi uroczyste 
całotygodniowej

noszący miano 
odbył się w 

równo przed ro-

jak to zawsze 
poziomie arty-

organizowania

następnie z Radą O-

bardzo pożytecznej

(Okt.)

KRONIKA ZMS
• Dużym sukcesem zakoń

czył się udział zespołów zete- 
mesowskiego klubu „Ognisko 
Młodych" w ogólnopolskim 
przeglądzie, który odbywał się 
w Płocku. Wśród laureatów 
znaleźli się: zespół „2 X”, ka
baret „To My”, teatrzyk pio
senki „Yiolinka” i zespół mu
zyczny „My”. Ognisko Mło
dych, jako placówka również 
uzyskało dyplom. (Piszemy o 
tym szerzej na str. 5.)

• Na rozpoczęcie roku szko
leniowego ZMS w ZSZ przy 
HiL zorganizowano semina
rium szkoleniowe o tematyce 
XII Olimpiady Wiedzy o Pol
sce i Świecie Współczesnym, 
16 bm. w Ognisku Młodych. 
Zetemesowcy naszej szkoły i 
III LO oraz Liceum Ekonomi
cznego przedstawili referaty: 
„Gospodarka PRL w 25-Ieciu”, 
„Osiągnięcia naukowo-tech
niczne państw socjalistycznych 
w 25-leciu powojennym” i 
„Nowa strategia gospodarcza 
PRL w świetle uchwał V Ple
num KC PZPR”. Warto pod
kreślić wysoki poziom ucznio
wskim opracowań.

• 18 listopada, z okazji 
Dnia Nauczyciela z opiekuna
mi ZMS z Nowej Huty spot
kało się Prezydium ZD ZMS. 
Wyróżniającym się w pracy 
opiekunom wręczono upomin
ki i dyplom:

WERNISAŻ PRAC PLASTYKA F. KOWALSKIEGO
Twórczość znanego nowo

huckiego plastyka i rzeźbia- 
rza-amatora Franciszka Ko
walskiego prezentowaliśmy już 
w „Głosie" nie jeden raz. O- 
statnio odbył się w Ognisku 
Młodych wernisaż prac tego u- 
talentowanego plastyka. Jest 
to jedna z imprez w cyklu wy
staw plastyków-amatorów No
wej Huty. Oglądaliśmy liczne 
rzeźby F. Kowalskiego jak 
również interesującą korzenio- 
plastykę.

Wystawę uświetniły swym 
występem piosenkarki Roma i 
Jola Doniec. Na zdjęciu u 
dołu: autor prac F. Kowal
ski (z prawej), na drugim — 
śpiewają siostry Doniec.

Tekst i zdjęcia J. BROŻEK
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Czy w Nowej Hucie 
będą planty?

Mieszkańcy naszej dzielnicy 
kiedy znajdą się w starym 
Krakowie z prawdziwą przy
jemnością spacerują po plan
tach. Zachwycają się soczystą 
zielenią, odpoczywają na ław
kach. I zazdroszczą wzdycha
jąc — gdyby tak u nas były 
takie planty. Okazuje się, że 
jest to w pełni możliwe. Mo
żemy mieć planty w Nowej 
Hucie. A zależy to od nas. Od 
ciebie drogi czytelniku, od 
twego sąsiada i przyjaciela.

Skąd ten optymizm? Oto 
jest projekt zagospodarowania 
wolnej przestrzeni między blo
kami osiedli Kazimierzowskie
go i Jagiellońskiego aż do Mi- 
strzejowic.

Co przewiduje projekt? V- 
tworzenie placyków zabaw z 
górkami saneczkowymi, zbu
dowanie placów i boisk do 
gier w piłkę siatkową, koszy

W nr 43 Głosu Huty ukazał 
się wywiad z kier. Dzia
łu Zaopatrzenia huty, 

tow. Mirosławem Barańskim 
oraz kier, gospodarki mate
riałowej, tow. Feliksem Sobe- 
chowiczem na temat gospo
darki materiałowej w HiL. 
Nie mogę się zgodzić z nie
którymi faktami, np. że są 
trudności z nabyciem cewek 
do luzowników Dżem 30 i 40. 
Dobremu zaopatrzeniowcowi 
wiadomo, że żaden zakład nie 
lubi produkować części za
miennych, które nie dają du
żego przerobu i w rezultacie 
trudno wykonać plan. Lepiej 
jest produkować kompletne 
urządzenia,bo to daje przerób.

Jak widać z wypowiedzi 
kierowników, nie pamiętają 
oni. że w HiL istnieje wydział 
W-21, który nie tylko wyko
nuje remonty w hucie, ale 
przewija silniki i różnego ro
dzaju cewki. Wystarczy tylko 
sprowadzić do huty odpowie
dniej grubości i odpowiedniej 
oporności drut nawojowy, a 
uniknie się kłopotu z cewka
mi.

Jak mi wiadomo, dawniej w 
W-21 przewijano cewki do 
luzowników. Przepalały się 
one na suwnicach przy luzow- 
nikach i niewątpliwie będą 
się palić. Uniknęłoby się kło
potu z zakupem pojedyńczych 
cewek, gdyby wydz. W-21 tak 
jak poprzednio, je przewijał.

Nie wspomniano nic o czę
ściach zapasowych, które Za
opatrzenie sprowadziło, je
dnakże okazało się. że w ogó
le się nie nadają do użytku. 
Tak było ze stycznikami wło
skimi, które nie odpowiadały 
wymogom zarówno eksploata
cji jak i w wymianie. To je-

kową i badmintona. Projekt 
przewiduje również zrobienie 
asfaltowych alejek oraz po
sadzenie wzdłuż nich drzew i 
krzewów.

Wszystkich tych, których in
teresują plany naszych nowo
huckich plant zapraszamy do 
świetlicy ZOS w osiedlu Ka
zimierzowskim.

Oczywiście realizacja tego 
przedsięwzięcia wymaga duże
go nakładu pracy. Stąd proś
ba do mieszkańców naszej 
dzielnicy, aby zgłaszali się do 
prac społecznych. Od naszego 
zaangażowania i ofiarności za
leży czy już w roku przy
szłym będziemy spacerować i 
odpoczywać w cieniu drzew 
nowohuckich plant. Wszyscy 
chętni do pracy społecznej 
proszeni są o zgłoszenie się na 
osiedle Kazimierzowskie blok 
29 w godzinach 8—11. Serde
cznie zapraszamy, (k)

W sprawie gospodarki materiałowej

Kilka uwag o zapasach
szcze nie wszystko, bo z wy
mianą łączyło się nieraz i ca
łe przesznurowanie tablicy si
łowej czy sterowniczej.

Obecnie sprowadza się dla 
W-21 łączniki N-104 1 w obu
dowie żeliwnej, zamiast łącz
ników N-1045 bez obudowy. 
Taki łącznik montuje się z o- 
budowy, zakłada się go do 
starej bo to jest szybciej i pa
suje. Obudowy wyrzuca się, 
gdyż do niczego nie nadają 
się. Dlaczego więc sprowadza 
się łączniki N-104 1 — a nie 
N-104 s. Czy to nie wyrzuca
nie pieniędzy?

Wspomniano o chomikowa
niu, że przeprowadzone kon
trole ujawniają duże zapasy 
przechowywanych, materia
łów. Jest jednak pewne ale... 
żaden wydział nie stwarzałby 
sobie dodatkowych kłopotów, 
aby przechowywać części, 
gdyby był pewien, że w każ
dej chwili dostanie to co po
trzebuje w celu usunięcia 
awarii. Ale tego niestety nie 
jest pewien.

W HiL podzielono wydziały

Konieczny sprawdzian
i właściwe wykorzystanie sił
Znajomość podstawowych prze

pisów bezpieczeństwa z zakresu 
obsługiwania urządzeń elektrycz
nych stała się obowiązkiem każ
dego zatrudnionego przy tych u- 
rządzeniach.

W związku z dużą automatyza
cją produkcji w naszej hucie (u- 
rządzenia elektryczne) dozór nad 
całokształtem zagadnień bnp spo
czywa na NOT, która ma swą sie
dzibę w dzielnicy. Rola jaką speł
nia NOT jest godna pęd kreśle
nia. Otóż już od lat placówka ta 
w szerokim zakresie sprawdza 
wiadomości elektryków, jak rów
nież innych pracowników, a w 
szczególności operatorów suwnic. 
Ci ostatni, ze względu na odpo
wiedzialną pracę, poddawani są 
dokładnym egzaminom. Tematy, 
z których pracownicy poddawani 
są egzaminom, to m. in. działal
ność prądu elektrycznego na or
ganizm ludżkijr trttądzeiija tecW- 
r.iczne zabezpieczające przed po
rażeniem elektrycznym, doraźna 
pomoc w wypadku porażenia.

Wszystkie tematy — jak oświad
czy! mgr inż. Nowakowski — mi
mo, iż nie łatwe, są dobrze opa
nowane przez pracowników hu
ty. Ma to swoją wymowę bez
pośrednio na stanowisku pracy — 
wypadkowość na skutek poraże

Pani Zosia P. 1 Ziuta Z. — Od 
razu muszę panie uprzedzić, że o- 
czyszczenie płaszcza ortalionowe
go poplamionego emalią olejną 
jest dość trudne 1 przeważnie nie 
da się tego wykonać bez częścio
wego uszkodzenia Impregnacji 
tkaniny. — Szybko 1 dokładnie 
rozpuszcza emalię rozpuszczalnik 
benzynowy (ostrożnie z ogniem), 
lub zwykły zmywacz do lakieru. 
Poza tym bardzo dobrze zmywa 
emalię spirytus denaturowany. 
Oba sposoby wypróbowałam 1 po
lecam ten drugi, ponieważ nie ni
szczy samej tkaniny. Przy okazji 
przypominam na przyszłość, że 
plamy należy czyścić na świeżo!

Pani Katarzyną z Krzesła wic 
prosi o podanie przepisów na na
poje. które mogłaby podawać go
ściom w czasie jesiennych spot
kań brydżowych. — Podam pani 
przepisy na cocktaile, które poza 
walorami smakowymi, ze względu 
na swoje różnorodne zabarwienie 
wyglądają bardzo efektownie.

1. Cocktail z kompotu mordo
wego — składniki: szklanka kom-

śpotu morelowego, szklanka mle
ka, jajo, 1.5 łyżki cukru, ćwierć 
szklanki koniaku lub rumu, kwa
sek cytrynowy do smaku, drobny 
lód. — Wykonanie: Jajo utrzeć z 
cukrem, dodać kompot morelowy 
(bez pestek), mleko, kwasek cy
trynowy, koniak lub rum. 1 lód. 
Wszystkie składniki dokładnie 
wymieszać. Podawać w wysokich 
szklankach lub płaskich kielisz
kach.

2. Cocktail waniliowy — skład
niki: 2 jaja, 3 łyżki cukru. 2 
szklanki mleka, laska wanilii, pół 
cytryny, 2 kieliszki rumu, lód. 
Wykonanie: Jaja utrzeć z cukrem. 
Do masy dodać mleko, rozpolc- 
wioną wzdłuż wanilię, sok z cy
tryny, rum 1 lód. Podawać Jak 
wyżej ze słomkami.

Proszę również spróbować przy
rządzić rozgrzewający krupnik 
staropolski. Składniki: szklanka 

na podstawoe i usługowe Wy
działy podstawowe otrzymują 
materiały w pierwszej kolej-, 
ności i gdy coś zostanie, to do
piero wtedy kapnie się resztę 
na wydział mniej ważny. Dla
tego właśnie utrzymanie ru
chu stara się mieć zawsze tro
chę materiałów w zapasie. A 
nuż wysiądzie jakieś urządze
nie, od którego zależna jest 
produkcja i nie będzie zastęp
czego. Wiadomo, że postój łą
czy się zwykle z niewykona
niem planu ,a niewykonanie 
planu to mniejsze zarobki.

To samo dzieje się w P-62, 
gdzie występuje nadmiar prze
łączników uniwersalych zwa
nych pospolicie UP, dlatego, 
że nie ma do zamontowanych 
już styków elastycznych sprę
żyn. Lepiej jest wyjąć z no
wego i założyć już zamon
towany. Same styki jest 
trudno sprowadzić, ale sprę
żyny można dorobić. Czy to 
się będzie jednak opłacało?

S. BRZEZIŃSKI 
korespondent

nia prądem elektrycznym w hu
cie jest bardzo mała, świadczy 
to bardzo dobrze o służbie elek
troenergetycznej, Jej kierownic
twie i dozorze technicznjTn.

Z grona tych pracowników jest 
wiciu wykładowców, a ich praca 
w NOT ma duże znaczenie dla 
bezpiecznej pracy na urządze
niach elektrycznych. Ma to rów
nież odbicie w bezawaryjnej pra
cy urządzeń.

Tak więc sprawdzian umiejętno
ści z zakresu bezpieczeństwa e- 
lektrycznego stal się konieczno
ścią z zakresu bezpieczeństwa 
elektrycznego stał się konieczno
ścią dla służby utrzymania ruchu 
w naszej hucie. Podnoszenie kwa
lifikacji przez operatorów suw
nic — posiadanie przez nich dru
giej grupy, umożliwia im angażo
wanie się do prac awaryjnych, 
•AiplAfib' z»' ' k)uż^\ Jj\ektryczną. 
1 tak np. do usunięcia awarii w 
urządzeniu elektrycznym dla bez
pieczeństwa n-.isialo być zatrud
nionych dwóch pracowników 
Obecnie tą drugą siłą jest opera
tor suwnicy. Podany przykład 
świadczy o właściwym zrozumie
niu konieczności wykorzystania 

sił fachowych przez podnoszenie 
kwalifikacji załogi, (es)

miodu, szklanka wrzątku, pół la
ski wanilii, kawałek cynamonu, 
3—1 goździki, utarta skórka z cy
tryny, 0,5 1 spirytusu. Wykona
nie: miód z wodą 1 dodatkami za
gotować, odstawić, dolać spiry
tus. wymieszać (z dala od ognia). 
Podawać gorący w kieliszkach.

Skromny lecz bardzo elegancki 
dwurzędowy płaszcz uszyty z mo
dnego obecnie tweedu, odpowie
dni dla każdego wieku i rigury. 
Po dodaniu futrzanego kołnie-zą 
może służyć jako płaszcz zimowy^
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NOTATNIK KULTURALNY
Koncert Faridy i Niemena 

w Nowej Hucie
25 listopada, w Hali Wido

wiskowo-Sportowej HiL od
będzie się występ Faridy 
oraz Czesława Niemena, 
czasie koncertu 
zespół „Enigmatic”.

Początek koncertów o godzi
nie 16.30 i 20.

W
wystąpi tez

w

Zespól „Lućnica” 
na imprezie BPS

29 bm. o godz. 18, również 
Hali Widowiskowo-Sportowej
HiL rozpocznie się impreza — 
finał konkursu Brygad Pracy 
Socjalistycznej 100-Iecia Leni
na, na którą zapraszają Rada 
Zakładowa Kombinatu oraz 
Dom Kultury HiL. Konkurs 
ten organizowany jest przez 
Główną Komisję Współzawod
nictwa Pracy.

Na program imprezy złożą 
się: finały konkursu „Co wiesz 
o Leninie?" z udziałem drużyn 
100-lecia Lenina, wręczenie 
nagród dla finalistów oraz wy
stęp reprezentacyjnego Zespo
łu Pieśni i Tańca z Bratysła
wy „Lućnica”. Zespół ten zna
ny jest nie tylko we własnym 
kraju, lecz również i zagrani
cą. m. In. występował na 
„Expo-70”. Zespół „Lućnica" 
jest podobny do naszego „Ma
zowsza”. Warto zobaczyć, go
rąco zapraszamy. Bilety roz
prowadza ZDK HiL.
Rysunki inż. PtaszYckiego 

v Salonie TPSP
Do końca listopada bieżące

go roku czynna jest w Salonie 
TPSP przy alei Róż interesu
jąca wystawa rysunków inż. 
Tadeusza Ptaszycklego, zna
nego architekta, szczególnie 
mocno związanego z Nową 
Hutą i kombinatem.

Po opracowaniu wraz z ze
społem planu przestrzennego 
Wrocławia — (lata 1945—48), 
inż. Ptaszycki w 1949 r. zosta- 
je wyznaczony do kierowania

Gdzie można smacznie zjeść?
Wiadomo, że w „Arkadii" I w 

„Ludowej" przy ul. Demakowa. 
O Ue ten pierwszy lokal znany 
jest od dawna z dobrej kuchnt. 
to „Ludowa'* dopiero od 2—S mie
sięcy przestawiła się rzeczywiście 
na rzetelne usługi, ku zadowole
niu konsumentów.

Nawet zewnętrznie restauracja 
„Ludowa” zmieniła s)e bardzo r.a 
korzyść. Nowe firanki 1 zasłony, 
nowe obrusy, estetycznie urzą
dzony bufet, a wiadomo, że w 
czystym i gustownym pomiesz
czeniu, wszystko lepiej smakuje. 
Nie może zresztą nie smakować. 
Konsumenci są bardzo zadowole
ni z tutejszej kuchni. Cd rana 
lokal dysponuje pełnym asorty
mentem potraw z drobiu 1 ryb. 
wśród których prym wiedze zna
komity pstrąg. Niemałą popular
nością cieszy się golonka 1 pie
czarki z patelni.

Ostatnio, w kawiarni Do
mu Kultury HiL odbyła 
się narada organizato
rów tegorocznej imprezy z 

działaczami kulturalno-oświa
towymi huty, poświęcona 
sprawom organizacyjnym, 
przebiegowi olimpiady w po
szczególnych wydziałach w 
ciągu pierwszych czterech ty
godni.

Zwrócono na niej uwagę, iż 
niestety jeszcze nie wszystkie 
wydziały zgłosiły się oficjal
nie do IX Olimpiady. Również 
do uczestnictwa w Studium 
Kultury na razie zgłoszono 
tylko 12 wydziałów huty, w 
liczbie około 70 esób.

Narada była okazją do wy
miany pierwszych konfronta
cji oraz skromnych, jak dotąd 
ze zrozumiałych powodów, do
świadczeń poszczególnych wy
działów. Są to dopiero począt
ki pracy, pierwszy miesiąc 
trwania olimpiady, który naj
częściej poświęca się sprawom 
organizacyjnym w wydzia
łach, planom perspektywicz
nym, podziałowi pracy kultu
ra 1 no-oświa towe j.

Czym mogą się pochwalić 
dotychczasowi uczestnicy im
prezy? Dotychczasowi, ponie
waż jeszcze napływają do 
ZDK zgłoszenia z wydziałów. 
Pion Dyrekcji Naczelnej ma 
na swym koncie kjlka snotkań 
■v wydziale m. in. z aktorem 
Teatru Ludowego. Jerzym 

pracami przy jednym z naj
większych przedsięwzięć pro- 
jektowo-budowlanych — do 
tworzenia pierwszego socjali
stycznego miasta w Polsce — 
Nowej Huty. Jako generalny 
projektant Nowej Huty w la
tach 1949—1960 zorganizował 
w Krakowie, największy po 
Warszawie, ośrodek twórczej 
pracy projektowej.

Inż. Ptaszycki przez wiele 
lat piastował funkcję prezesa 
Krakowskiego Oddziału Sto
warzyszenia Architektów Pol
skich. a następnie prezesa ZG 
SARP. Jest laureatem Nagro
dy Państwowej I stopnia, Na
grody Artystycznej miasta 
Krakowa, posiada Odznakę 
Budowniczego Nowej Huty i 
wiele innych. Wraz ze swym 
zespołem zdobył nagrody i od
znaczenia 
sach.

Ostatnie 
ly jakimś 
sunkowym

w wielu konkur-

lata architekta by- 
artystycznym, ry- 

podsumowaniem

Dymphna Cusack — „Czarna 
błyskawica” — Powieść znanej 
australijskiej pisarki. Autorka pi- 
sze o sprawach dzisiejszej Austra
lii i porusza problem pierwotnych 
mieszkańców kontynentu. Całość 
ma formę pamiętnika gwiazdy 
australijskiej TV, Przełożyła 
Przedpełska-Trzeciakowska.

Czytelnik, seria „z czarnym 
tem”, cena 20 zł.

A.

ko-

L.J-Juri Fried — „Pogłoska** — 
przyjemnie 
są młodzi

haterami te] bardzo 
napisanej powieści 
chłopcy, mieszkańcy małego mia
steczka. Przełożył A. Piotrowski.

Czytelnik, cena 12 zł.

Jan Ożdiyński — „Polskie słow
nictwo sportowe — Pierwsza te
go typu praca wydana w naszym 
kraju. Zawiera obcojęzyczne za
pożyczenia, specjalistyczne ter
miny, połączenia wyrazowe itp.

Ossolineum. Tqw. Miłośników 
Języka polskiego, cena 28 zl.

Warto wspomnieć, eo dla No
wej Huty jest szczególnie waż
ne, że „Ludowa” przyjmuje za
mówienia na smaczne, wysokoka- 
loiyczne posiłki regeneracyjne od 
wszystkich zakładów pracy w 
dzielnicy. Podejmuje się także ob
sługi wycieczek, którym poleca 
śniadania, obiady i kolacje.

Na zakończenie jeszcze jedna 
sprawa, dotycząca tego lokalu. 
Czy nie byłoby wskazane, aby 
„ludowa” była otwarta o godzi
nę dłużej, czyli do 23-ciej? Lu
dzie powracający z drugiej zmia
ny w kombinacie mieliby moż
ność wstąpić tu na kolację. Jak 
wiadomo. żaden lokal w dzielni
cy nie jest tak długo otwarty. 
Foddajemy ten wniosek pod roz
wagę dyrekcji NZG i Wydziało
wi Handlu DRN. (dr)

IX Olimpiada Kulturalną HiL

Rezultaty
pierwszego miesiąca

Trelą. Aktywnie uczestniczy 
w imprezach, organizowanych 
w Domu Kultury HiL — po
dobnie jak
— chętnie 
teatralne.

W P-55,

za- 
za-

po

dotychczasowych przeżyć. 
Stworzył wiele rysunków o 
różnorodnej treści, w rozmai
tych konwencjach formalno- 
plastycznych. Jego sztuka jest 
bezpośrednią reakcją na życie 
i otoczenie. Jego prace, jak 
mówi sam autor — to „ry
sunkowe wspomnienia". Cha
rakterystyczne jest, że autor 
dzieli swoje prace na grupy 
tematyczne.

Ostatnia wystawa rysunków 
w Nowej Hucie obejmuje głó
wnie prace, związane z Nową 
Hutą, pierwszymi latami bu
dowy, z kombinatem. Są to 
kompozycje form przemysło
wych, miejskich, krajobrazo
wych („Nad Wisłą", „Zalew”, 
„Dlubnia”). Rysunki, obrazu
jące osiedla dzielnicy, główne 
arterie komunikacyjne, bloki 
w budowie. Są bardzo ciekawe 
i tak bardzo... nasze. Zachę
camy do obejrzenia... m

2 grudnia - zgaduj zgadula
w Nowej Hucie

Współorganizatorami 152 
zgaduj-zgaduli, jaką będzie
my mieli okazję oglądać 
2 grudnia bieżącego roku, o 
godz. 19 w Hali Widowiskowo- 
Sportowej HiL jest „ZURT" 
oraz „UNITRA" czyli Zjedno
czenie Przemysł“ Elektrotech
nicznego i Teletechnicznego.

Tradycyjny główny kon
kurs tym razem nosi tytuł „O- 
kno na świat". Dotyczy on za
gadnień Radia i Telewizji w 
Polsce i na świecie, jego hi
storii, audycji, podstawowych 
wiadomości technicznych itp. 
Informujemy, że główna 
groda wynosi 25 tys. zł.

W Imprezie udział wezmą 
znajomi z Radia i TV z zagra
nicy: Rosemarie Ambe, pio
senkarka z NRD, znana z X 
Międzynarodowego Festiwalu 
Piosenki w Sopocie oraz duet
>ooooooocooooooooooooooo<xxxx>o<x>oooooooo<

na-

W TROSCE O SAMORZĄD 
MIESZKAŃCÓW

Jak stwierdzono — m. in. na 
ostatniej Sesji DRN — wach
larz działań samorządu miesz-- 
kańców jest bardzo bogaty. O- 
becnie w komitetach osiedlo
wych na terenie dzielnicy pra
cuje około 460 aktywistów 
społecznych. Samorządy zaj
mują się sprawami gospodar
ki komunalnej i mieszkanio
wej, współpracując z AEM- 
mi, problemami oświaty, kul
tury, zdrowia i opieki społecz
nej, porządku publicznego, czy 
zaopatrzenia ludności.

Ponadto organy samorządu 
organizują opiekę nad dziećmi 
i młodzieżą w miejscach za
mieszkania. Działalność samo
rządu mieszkańców, współ
działających ściśle z TGP 
przyniosła w ostatnich latach 
konkretne korzyści, chociażby 
w postaci ponad 7-miliono- 
wej wartości czynów społe
cznych rocznie.

Celem nadania właściwego 

głównie młodzież, organizacja 
ZMS, przy pomocy rady od
działowej, organizacji partyj
nej, kierownictwa wydziału. 
Plan pracy zgłosił już aktyw 
P-51, do tej pory zorganizowa
no wycieczkę do Łańcuta, do 
teatrów krakowskich itp.

Małe jest zainteresowanie 
olimpiadą w ZMO, w P-64 
działa głównie młodzież. U- 
rządzono tu wycieczki, m. in. 
do Łańcuta, cenną inicjatywą 
wydziału jest organizowanie 
kabaretu, składającego się z 
pracowników P-64. Pewne o- 
siągnięcia ma już P-63, który 
opracował bogaty plan dzia- 
łaincści, w najmłodszym wy
dziale — P-66 poświęca się 
wiele uwagi sprawom organi
zacyjnym. Są tu i trudności, 
gdyż praca będzie czterozmia- 
nowa. Prym wiedzie ZMS, 
wydział przystąpił tylko do 
dwóch konkursów olimpiado- 
wych: pn. „Amatorskie inicja
tywy artystyczne” oraz impre
zy oświatowe, zdając sobie 
sprawę, iż są to dopiero pier
wsze kroki w działalności kul-

WNA5ZE3 DZELNICU
NOT DLA DZIELNICY

Członkowie NOT zrealizo
wali już szereg prac społecz
nych na rzecz dzielnicy w za
kresie opracowania dokumen
tacji technicznej dla klubów, 
świetlic i innych obiektów. 
Ostatnio zespół inżynieryjny 
opracował bezpłatnie doku
mentację na zagospodarowa
nie tzw. „Zielonego Jaru”, te
renu, położonego między osie
dlami Na Stoku i Na Wzgó
rzach, a mającego w przyszło
ści być miejscem rekreacyjno- 
wypoczynkowym dla miesz
kańców tego rejonu.

akrobatyczny „Die Bahos”, 
również z tego kraju. Ponad
to spotkamy się z Katarzyną 
Bovary, Grażyną Czarnecką, 
Bronisławą Baranowską oraz 
zespołem „Białe Kruki” z Leo
kadią Zienko, znaną z audycji 
pn. „Podwieczorek przy mi
krofonie". która zaprezentuje 
piosenki i parodie 25-lecia, 
Krzysztofem Cwynarem, wie
lokrotnym uczestnikiem i lau
reatem szeregu festiwali oraz 
Krzysztofem Klenczonem, tak 
bardzo łubianym przez mło
dych melomanów, oraz jego 
zesnołem „Trzy Korony”.

Tym razem program przygo
towali i poprowadzą: Wacław 
Przybylski i Jan Swiąć, reży
serowała Ołga Lipińska.

Bilety na imprezę rozpro
wadza Dom Kultury HiL.

m

kierunku działalności komite
tów osiedlowych Prezydium 
DRN organizuje specjalne na
rady, w ostatniej kadencji od- 

gadnienie organizacji spotkań 
radnych z wyborcami, współ
pracę zakładów opiekuńczych 
z organizacjami społeczno-po
litycznymi, zadania komite
tów osiedlowych i Społecznych 
Komisji Pojednawczych, usta
lenie wytycznych do pracy ko
mitetów na rok 1970.

Program tego ostatniego 
spotkania obejmował zagad
nienia reorganizacji komite
tów osiedlowych, współdziała
nie ich z DRN, jej organami, 
organizacjami społeczno-poli
tycznymi, mieszkańcami oraz 
z wydziałami Prezydium DRN

Przeprowadzenie reorgani
zacji składów osobowych nie 
których komitetów osiedlo
wych przyczyniło się w du
żym stopniu do uaktywnienia 
ich działalności.

(m)

turalno-oświatowej w tak 
młodym wydziale.

Dyrekcja Techniczna zgłosi
ła już swoich przedstawicieli 
do form teatralnych, recytacji, 
śpiewu. Dużo uwagi poświęca 
się popularyzacji książek, po
przez wystawy i sprzedaż. W 
planie — wystawa znaczków o 
tematyce leninowskiej. P-50 
bierze udział we wszystkich 
konkurencjach, opracowano 
już plan działalności, podob
nie, jak w Zakładzie Kokso
chemicznym. Ten ostatni ma 
na swym koncie- kilka imorez, 
m. in. wieczorek w ZBoWiD- 
zie z okazji 53 rocznicy Rewo
lucji Październikowej. Komi
sję do prowadzenia olimpiady 
powołano już w P-65, zglo- 
s-en-a do poszczególnych kon
kursów przekazał organizato
rom olimpiady Pion Główne
go Fnergetyka. gdzie m. in. 
odbyło sie spotkanie z b. żol- 
njorzami Armii Radzieckiej, 
połączone z występem włas
nych amatorskich zesoołów 
artvstvczn'*ch. W grudniu pla- 
nuie sie zegan^owanie im
prezy pt. „Artyści TE działa
czom sriortowym”.

Słabe jest zainteresowanie 
ironr0’» w takich wvdz!ałach. 
iak P-31 czy P-61. Mamy 
nad’i»?e. ie w drugim miesią
cu już ws^ystki“ wydziały bu
ty nrzvs»apią aktywnie do IX 
Olimpiady.

m

Tego rodzaju działalność 
NOT prowadzona jest w zwią
zku z zawartym porozumie
niem między Prezydium DRN 
w Nowej Hucie a oddziałem 
NOT.

Warto przy okazji dodać, że 
klub NOT ma również osiąg
nięcia i w innej dziedzinie, a 
mianowicie świadczy on usługi 
lektorskie w zakresie popula
ryzacji problematyki ekono
micznej Nowej Huty na okres 
najbliższych kilku lat

PRZY KAŻDYM SZCZFPIE 
— KOŁO PRZYJACIÓŁ 

HARCERSTWA
Na 48 szczepów harcerskich 

przy nowohuckich szkołach 
podstawowych, średnich i za
wodowych istnieje obecnie 11 
kół przyjaciół harcerstwa. Po
nieważ koła takie powinny 
działać przy każdym szeżepie 
harcerskim, w nowym roku 
szkolnym koniecznym jest u- 
zupełnienie tej sieci, co po
winno być zadaniem zarówno 
Komendy ZHP w Nowej Hu
cie, jak i komitetów rodziciel
skich i kierownictw szkół.

CO W TYGODNIU?
KINA

ŚWIT od 19 bm. godz. 18.00 i
20.15 „Prawdzie w oczy” produk
cji polskiej. Następny program: 
„Bitwa o Anglię" produkcji an
gielskiej, dozw. od lat 14 (godz.
15.45, 18.00 i 20.15).
ŚWIT Mała Sala od 19 do 22 bm. 
godz. 15. 17 i 19 „Los goifos" pro
dukcji hiszpańskiej, dozw. od lat 
16, od 23 do 26 bm. godz. 15. 17 
i 19.15 „Najpiękniejsze oszustwa 
świata" produkcji francuskiej, 
dozw. od lat 16. od 27 do 30 bm. 
godz. 15.00 1 19.30 „Zemsta OAS” 
produkcji francuskiej, dozw. od 
lat 16.

ŚWIATOWID od 19 do 22 bm. 
gedz. 15.45, 18.00 | 20,15 „Ruchomy 
cel", produkcji USA, lozw. od lat 
lfc,-nad-23 do 25 bra.godz. 16. 18.1 
20 „Miłość. nad morzem" produk
cji-frącęusklej..A<WW. ei h»1 * * * * * *..!8- 
od 26 do 29 bm. godz. 15.30, 18.00 
„Pojedynek w słońcu" prod. USA, 
dozw. od lat 18.

i pracownicy P-62
oglądane są sztuki

podobnie, jak i w 
innych wydziałach, pierwsze 
tygodnie poświęcono sprawom 
organizacyjnym, planowi im
prez, spotkań i inicjatyw, m. 
in. istnieje projekt zorganizo
wania koncertu zespołów ar
tystycznych ZDK. a fundusze
przeznaczone będą na Pomnik
Kultury Polskiej.

Również załoga P-60 rozpo
częła aktywną działalność kul
turalno-oświatową. na uwagę 
zasluguie występ aktorów Te
atru Ludowego w wydziale, 
ze spektaklem pt. „Nikt za 
nas nic nie zrobi", który cie
szył się duża frekwencja i 
interesowaniem ze strony 
logi.

Sprawom olimpiady 
świeca sie wiele uwagi w P-40. 
gdzie w bieżącym roku zagad
nieniami kulturalno-oświato
wymi zajmować sie bedzie 

SFINKS od 19 do 22 bm. godz.
15.45. 18.00 1 20.15 „Oskar” produk
cji francuskiej, dozw. od lat 16, 
od 23 do 25 bm. godz. 15.45. 18.00 
1 20.15 „Do widzenia Charlie” pro
dukcji USA. dozw. od lat 14, od 
26 do 29 bm. godz. 16 1 19 „Album 
Polski” produkcji polskiej, dozw. 
od lat 14.

TEATR LUDOWY
21 bm. godz. 19.15 „Kordian”, 

22 bm. godz. 19.15 „Fircyk w za
lotach”, 23 bm. teatr nieczynny, 
24 bm. godz. 17.00 „Kordian”, 25 
bm. godz. 19.15 „Fircyk w zalo
tach", 26 bm. godz. 18.00 „Kor
dian". 27 bm. godz. 19.15 „Ballada 
o tamtych dniach”.

TELEWIZJA
OD 21 DO 2? BM.
P R O G R A M I

SOBOTA
szkól. 12.25 Świadek 
— film prod. USA 15.20 

15.55 Dta dzieci.

Dla

Te-
9.30
pil-

13.55 
dok. 
Klub 
Por- 

PKF.

15.35
16.35

9.55 
oskarżenia 
Kurs rolniczy. 
16.10 Muzyczne co słychać? 16.30
Dziennik. 18.40 Teatr Młodego Wi
dza. 17.20 Wychowanie fizyczne 
dzieci. 17.30 Poligon. 18.00 Spotka
nia z przyrodą. 18.35 Pegaz. 19.20 
Dobranoc. 19.30 Monitor. 20.20 Mu
zyka lekka, łatwa i przyjemna.
21.15 Dziennik. 21.35 KIF Świadek 
oskarżenia — film.

NIEDZIELA
8.05 TV Kurs rolniczy. 8.55 

lewlzyjny Klub Śmiałych. 
Młodzi muzykanci. 10.00 Mecz 
ki nożnej Zagłębie (Sosnowiec) — 
Legia (Warszawa). 10.45 Mundur i 
piosenka — rep. filmowy (w prze
rwie). 11.50 Dziennik. 12.05 W sta
rym kinie. 13.05 Przemiany 
Dla dzieci. 14.05 Aktor — film 
14.55 Balet radziecki, 
sześciu kontynentów, 
trety. 17.05 Wielka gra. 18.05
18.15 Estrada poetycka. 16.45 Na 
skraju wsi — film. 19.20 Dobranoc.
19.30 Dziennik. 20.05 Szalenie smut
na królewna — film. 21.30 Kon
cert symfoniczny z okazji 25-le
cia ONZ. 21.55 Magazyn sportowy.

PONIEDZIAŁEK
15.20 Politechnika. 16.30 Dziennik. 

16.40 Dla dzieci. 17.30 Echo sta
dionu. 17.55 Sylwetki X Muzy. 18.25 
Eureka. 18.55 Kronika. 19.20 Do
branoc. 19.30 Dziennik. 20.05 Teatr 
TV: Arnold Woskor „Frytki do 
wszystkich dań”. 21.25 Praskie 
spacery. 22.05 Kino Filmów Ani
mowanych. 22.35 Dziennik.

WTOREK
9.00 Dla szkól. 10.20 Rzeka 

sępna — III część filmu TV. 12.45 
Przysposobienie rolnicze. 15.20 Po-

po-

Sprawami tymi zajęła się 
ostatnio Dzielnicowa Rada 
Przyjaciół Harcerstwa, zale
cając zorganizowanie kół przy 
każdej nowohuckiej szkole. 
Koła te powinny składać się z 
rodziców zuchów i harcerzy 
oraz sympatyków tej organi
zacji, a ich celem jest udzie
lanie wszechstronnej pomocy 
szczepowi harcerskiemu, głó
wnie w zakresie pracy wy
chowawczej wśród dziec’ i 
młodzieży.

250 TYS.
ROCZNIE
gospodarstwo 

jednym z czte-

OKOŁO 
ROZSADY

Nowohuckie 
kwiatewe jest . 
rech tego typu placówek przy 
Miejskim Przedsiębiorstwie 
Zieleni. Gospodarstwo to 
nastawione jest głównie na 
hodowlę rozsady, pelargonii, 
petunii i innych kwiatów, a 
dysponuje ono około 400 m 
kw. szklarni i 600 m kw. 
„szkła inspektowego”. Roczna 
produkcja rozsady waha się 
w granicah 250 tys.

Ponadto gospodarstwo pro
wadzi hodowlę kwiatów do
niczkowych, cyklamenów, pa- , 
proci, prymuli itp. Rocznie — 
około 12 tys. kwiatów...

Zapotrzebowanie Nowej 
Huty jest jednak większe, w 
związku z czym planuje się 
m. in. budowę nowej, dużej 
bazy kwiatowej na terenie 
dzielnicy.

litechnlka. 16.30 Dziennik. 16.40 TV 
Ekran Młodych. 18.20 Ranga eko
nomisty. 18.50 Kronika. 19.10 Żoł
nierz i polityk — sylwetka Lu
dwika Svobody. J9.20 Dobranoc. 
19.30 Dziennik. 20.05 Rzeka posęp
na. 21.10 Panorama literacka. 21.40 
Balet — film TV. 22.10 Dziennik.

ŚRODA
rodu Forsytów. 11.55 

12.45 Wybieramy za- 
Politechnika. 16.30

19.30 Dziennik. 20.05 Saga
20.55 Światowid.

10.00 Saga 
Dla szkól, 
wód. 15.20 
Dziennik. 16.40 Dla ml. widzów.
17.15 Magazyn ITP. 17.30 Kino Fil
mów Amatorskich. 18.00 Co no
wego.- 18.30 PKF. 18.40 Prosto w 
oczy. 19.00 Kronika. 19.20 Dobra
noc, 
rodu Forsytów.
21^5 Słuchamy-tja»Łrzymy. tż.25 
Dziennik. ”

CZWARTEK
8.15 Matematyka w szkole. 9.00 

Dla szkól. 12.45 Mechanizacja w 
rolnictwie. 15.20 Politechnika. 16.30 
Dziennik. 16.40 Ekran z bratkiem.
17.45 Nasze zdrowie. 18.15 Program 
estradowy. 13.55 Przypominamy, 
radzimy. 19.00 Kronika. 19.20 Do
branoc. 19.30 Dziennik. 20.05 He
roina — film fab. prod. NRD. 21.30 
Sporu rok trzynasty — reportaż. 
22.10 Rozmowy o książkach. 22.25 
Dziennik.

PIĄTEK
10.00 Tak być powinno — film. 

10.25 Heroina — film. 15.20 Poli
technika. 16.30 Dziennik. 16.40 Dla 
dzieci. 17.35 Nie tylko dla pań. 
18.00 Za kierownicą. 18.35 Grają 
orkiestry dęte. 19.00 Kronika. 19.20 
Dobranoc. 19.30 Dziennik. 
Tak być powinno — film. 
Kraj. 21.10 Teatr TV. 22.35

20.03
20.30 

Dzień.

PROGRAM n

19.30
21.15 
mo-
22.25

ÍU..I

SOBOTA
18.50 Świat w kamerze naszych 

reporterów. 19.20 Dobranoc. 
Monitor. 20.20 Ocean Indyjski. 
Mozart — muzyczny program 
nografićzny. 22.15 24 godziny. 
Program II proponuje.

NIEDZIELA
17.30 Struktura kryształu — 

prod. polskiej. 19.20 Dobranoc.
19.30 Dziennik. 20.05 Scena prozy — 
W. S. Reymont „Chłopi". 21.45 Re
fleksje na dobranoc.

WTOREK
18.45 Kurs języka rosyjskiego. 

19.20 Dobranoc. 19.30 Dziennik. 
20.05 Komputer 1 moda. 20.35 
Spotkanie z Warszawą. 21.35 24 go
dziny. 22.15 Kino wersji oryginal
nej: Saga rodu Forsytów.

ŚRODA
18.45 Powtórzenie kursu języka 

angielskiego. 19.20 Dobranoc. 19.30 
Dziennik. 20.05 Morze we współ
czesnym świecie. 20.25 Nowa 
zja polska. 21.10 24 godziny.
Kurs
Kino

poe-
21.20
21.50języka 

wersji

18.65 Kurs
19.20 Dobranoc.
20.05 Program
Tarcza dla króla
dżiny. 21.20 Kurs
go. 21.50 Kino wersji oryginalnej.

francuskiego. 
oryginalnej.
PIĄTEK
języka francuskiego. 

19.30 Dziennik.
muzyczny. 20.40 
Jana. 21.10 24 go- 
języka rosyjskie-

OGŁOSZENIA DROBNE
JERZY ZIĘBA, zsm. w Krako- 

wie przy ul. Krasickiego 19/5, zgu
bi! świadectwo ukończenia Zasad
niczej Szkoły ' Zawodowej dla 
Młodocianych Huty im. Lenina.
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W hołdzie ofiarom wojny

Przemawia wiceprezes ZO ZBoWiD tow. Zenon Przy dźwiękach harcerskich werbli. 
Witkowicz.

Poczet sztandarowy ZO ZBoWiD w Nowej Hucie.

Biblioteka Techniczna poleca:

Ti’ niedzielę odbył się zlot tnry- 
’’ styczny, którego metą stano

wił teren wokół pomnika ku czet 
polaków pomordowanych przez 
hitlerowców na Wzgórzach Krze- 
slawickich. Turyści z dzielnicy 
przemierzali szereg tras. Pogoda 
była wyjątkowo udana. Wśród a- 
czestników zlotu widzieliśmy dużo 
młodzieży harcerskiej w mundur
kach. Drużyny składały pod pom
nikiem wiązanki kwiatów czcąc w 
ten sposób pamięć poległych Po
laków. Wieniec oraz kwiaty zło
żyli również przedstawiciele ZO 
ZBoWiD w Nowej Hucie i przed
stawiciele PTTK.

Organizatorem tej udanej tm- 
mprezy turystycznej dla uczcze
nia ZS-lecia zwycięstwa nad fa
szyzmem był Zarząd Dzielnicowy 
PTTK, ZD ZBoWiD i Hufiec ZHP. 
Kierownictwo spoczywało w re
kach ROMANA GÓRSKIEGO.

Tekst i zdjęcia: J. BROŻEKTrzecie z kolei poprawione, u- 
zupelnione i zaktualizowane wy
danie na przestrzeni nie całych 
10 lat (I wydanie — 1962, II — 
1967. III obecne — 1970) stawia 
„roradnik spawalniczy”, Warsza
wa 1970. WNT w rzędzie książek, 
na które Istnieje stałe I powszech
ne zapotrzebowanie. Celem i pod
stawowym zadaniem poradnika 
jest przekazanie maksymalnej ilo
ści wiadomości praktycznych z za
kresu spawalnictwa. Ten obszer
ny tom trzeciego wydania przy
nosi przede wszystkim zmiany, 
jakie zaszły w normach spawal
niczych. stosowanej terminolo
gii oraz w sprzęcie 1 materiałach 
spawalniczych. Omówiono tu tech
nologie spawania, zgrzewania, lu
towania i cięcia różnych meta
li, a także sposoby łączenia two
rzyw sztucznych. „Poradnik” 
przeznaczony jest dla inżynierów 
1 techników praktycznie wszyst
kich dziedzin przemysłu.

w cyklu „Problemy ekonomicz
ne hutnictwa” wydano Książkę 
Cezarego Murskiego pt. „Podsta
wy planowania produkcji w wal
cowniach”, Wydawnictwo „Śląsk"

Katowice 1970. W książce tej u- 
jętc kompleksowo problemy pro
gramowania, planowania, kontroli 
1 analizy produkcji walcowni. Po 
zdefiniowaniu podstawowych po
jęć omówiono wydajność kolej
nych ogniw produkcyjnych wal
cowni od Składowiska wsadu do 
obróbki cieplnej gotowego pro
duktu. Konkretny przedstawiony 
tu przykład planowania produk
cji dotyczy walcowni małej.

Książka Jerzego Zaskurskiego — 
„Wózki jezdniowe napędzane”, 
Warszawa 1970, Wyd. Zw. CRZZ 
nosi wyjaśniający podtytuł „Czyn
niki decydujące o bezpieczeństwie 
pracy”. Autor podkreśla wagę do
stosowania odpowiednich wózków 
do określonych warunków pracy 
oraz omawia czynniki wpływają
ce na bezpieczeństwo i wygodę 
pracy w tego typu transporcie 
bliskim, a więc cechy konstruk
cyjne wózków, ich stan techni
czny oraz wymagania stawiane 
kierowcom. ’Książka okaże się 
przydatna dla inżynierów i tech
ników transportowców oraz dla 
służby bhp.

Mgr B. WYSOCKA

Hołd oddają poległym zbowidow- 
cy z Nowej Huty.

Kgcik filetelistyezny

Współczesne malarstwo polskie
Z okazji tegorocanego Dnia 

znaczka — Poczta Polska 
wprowadziła do obiegu osiem 
nowych znaczków przedsta
wiających reprodukcje obra
zów współczesnych malarzy. 
Są to: „Portret wiolonczelisty” 
— Jerzego Nowosielskiego, 
„Łódź” — Benona Liberskie
go, „Koncert w atelier” — 
Wacława Taranczewskiego, 
„Martwa natura” — Zbignie
wa Pronaszki, „Pranie" — 
Andrzeja Wróblewskiego, 
„Wyrazy” — Marii Jaremy, 
„Kanał w lesie" — Piotra Po
tworowskiego i „Słońce” — 
Władysława Strzemińskiego. 
Wszystkie wymienione obrazy

znajdują się w zbiorach Mu
zeum Narodowego w Warsza
wie.

Wartość nominalna poszcze
gólnych znaczków wynosi: 
0.20. 0.40. 0:60, 1.00, 2.00, 3.40, 
4.00 i 8.50 zł.

„PRAWDZIE W OCZY” 
REŻYSERIA: BOHDAN PO- 

RĘBA
PRODUKCJA: POLSKA 
KINO: „ŚWIT”

Jest to szczególnie ciekawy 
dla nas film, bowiem jego 
tłem są tętniące pracą hale 
wielkiej huty. Na pierwszy 
plan jednak wysuwa się wą
tek osobisty bohatera: jego 
sytuacja zawodowa, rodzinna i 
uczuciowa. Sprawy, o których 
często czytamy w prasie spla
tają się tutaj z osobistymi, in
tymnymi przeżyciami ludzi.

Twórcy, pokazując drastycz
ny przykład wadliwego funk
cjonowania wielkiego zakła
du przemysłowego, starali się 
o maksymalny autentyzm w 
przedstawieniu środowiska. 
Scenarzysta Jerzy Gnymkow- 
skl, wykorzystał własne do
świadczenia i spostrzeżenia z 
okresu, gdy sam pracował w 
hucie Warszawa, jako suwni
cowy.

Zasadniczym problemem fil
mu jest kwestia odpowiedzial
ności człowieka za własne 
czyny i decyzje. Dochodzenie 
w sprawie wypadku w hucie 
doprowadzi do ujawnienia 
prawdziwych twarzy ludzi, 
którzy na pozór tworzyli zgra
ną, działającą wspólnie bryga
dę. Mimo, iż pierwszoplanową 
postacią filmu jest suwnico
wy Kaczmarski — bohaterami 
są właściwie wszyscy członko
wie brygady, ich’kierownicy, 
inżynierowie, postawieni wo
bec konieczności spojrzenia 
„prawdzie w oczy".

W filmie, kręconym na te
renie huty Warszawa, grają 
popularni.' znani aktorzy, m. 
in.: Tadeusz Janczar. Ewa Żu
kowska, Mariusz Dmochowski, 
Stanisław Niwiński, Marian 
Opania, Mieczysław Kalenlk, 
Ryszard Pietruski. Teresa 
Szmiglelówna i wielu innych.

„MIŁOŚĆ NAD MORZEM” 
REŻYSERIA: GUY GILLES 
PRODUKCJA: FRANCUSKA 
KINO: „ŚWIATOWID”, 23— 

25 BM.
Historia tego filmu Jest nie

codzienna, c§oć • charaktery
styczna dła' atmósfery i wa
runków panujących w kine- 
matogrrfii francuskiej w po
czątkach lat 60-tych, gdy ro

dziła się „nowa fala”. Inicjo
wane wówczas w warunkach 
półamatorskich produkcje — 
często podejmowane przez lu
dzi nie związanych profesjo
nalnie z filmem — nie zawsze 
trafiały na ekrany. Taki los 
spotkał też „Miłość nad mo
rzem”, dotychczas wyświetla
ny w normalnej dystrybucji 
tylko w Polsce.

Film ten ma wszystkie ty
powe cechy wielu wczesnych 
filmów „nowej fali” — luźną 
fabułę, literacką konstrukcję, 
drobne epizody świadczące o 
dużej wrażliwości twórcy i 
staranną, bardzo nastrojową 
fotografię. Tematem filmu są 
ulotne związki uczuciowe i 
próba uchwycenia niepokoju 
intelektualnego młodych ludzi, 
wkraczających dopiero w ży
cie.

film jest barwny, w rolach 
głównych grają mniej znani 
aktorzy, natomiast w epizo
dach zobaczymy takie sławy, 
jak: Alain Delon, Romy
Schneider, Jean Claude Brla- 
ly, Sophie Daumier i Juliette 
Greco.

ZAKUPILIŚMY
„Lucia” — głośny'filmy ku

bański, Złoty Medaf\i nagro
da FIPRESCI na ubiegłorocz
nym MFF w Moskwie. Tryp
tyk filmowy, ukazującjr trzy 
zrywy wolnościowe narodu 
kubańskiego przez pryzmat lo
sów i doświadczeń trzech bo
haterek. Krytycy podkreślali 
idealne zharmonizowanie bar
dzo odmiennych w nastroju i 
stylu nowel. (dr)

POGODA
DŁUGO utrzymuje się jesienne 

ciepło. A to dzięki temu, że o po
godzie decydują od dłuższego cza
su niże baryczne. nasuwające się 
znad Oceanu Atlantyckiego. Na
pływają za nim cieple masy po
wietrza polarno-morskiego. Ponie
waż jest ono przesycone wilgocią, 
padają często drobne deszcze. Po
de bnj- typ pogody utrzyma się w 
najbliższych dniach. Temperatura 
wahać się będzie od 5 do 1S st. 
Bano możliwe Mgły, nocne przy
mrozki tylko w wypadku dłuż
szych rozpogodzeń.

PROMYK

Nowości 
beletrystyki

Dymphna Cusack — „Czarna 
błyskawica” — Bohaterką książki 
jest gwiazda australijskiej telewi
zji, która po przeczytaniu pamię
tników zmarłego syna zmienia 
swoje dotychczasowe życie i po
glądy. Przełożyła Anna Przedpel- 
ska-Trzeciakowska.

Czytelnik, cena 20 zł.
Zbigniew Nosal — „Święty 

krzyż” — Autor plsze o słynnym 
sanacyjnym więzieniu na Łysej 
Górze, gdzie przebywali przeważ
nie więźniowie z dużymi wyroka
mi i więźniowie polityczni. Bar
dzo dramatyczny jest opis ewa
kuacji więzienia w pierwszych 
dniach wojny.

Wyd. Łódzkie, cena 10 zl.
C. Norhcotoe Parkinson — „Pra

SATYRA W PRASIE
Senat amerykański postanowił przyznać długoterminowe kredy

ty dla Izraela, który dzięki temu może zakupić w USA broń war
tości 430 min dolarów.

Worek bez dna... („Prawda”)

wo pani Parkinson i inne studia 
z zakresu wiedzy domowej” — 
Książka wbrew tytułowi nie jest 
poradnikiem z zakresu prowadze
nia gospodarstwa domowego, lecz 
ukazuje ogólne sprawy związane 
z życiem rodzinnym.

Książka i Wiedza, cena 18 zł.
Jadwiga Rutkowska — „Różnica 

płci” — Bohaterami książki są lu
dzie przeciętni — po prostu pań
stwo Kowalscy ze swoimi proble
mami 1 troskami, takimi jakie 
gnębią nas 1 naszych znajomych.

Czytelnik, biblioteka satyry, ce
na 17 zł.

Jan Sobieski — „Listy do Mary
sieńki” — Listy króla Jana Sobie
skiego stawiają go w rzędzie naj
wybitniejszych pisarzy XVII wie
ku. W nich w połączeniu z gorą
cymi słowami miłości do Mary
sieńki, dokładnie są opisane spra
wy dworskie, polityka, ówczespe 
życie.

Czytelnik, cena 70 zł.

Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe

ROZETAKRZYŻÓWKA

Poziomo: 7.- zalotnica, 8. boją 
się jej okręty, 9. mitologitzne pie
kło, 11. schadzka z ukochaną, 12. 
miasto w Czechosłowacji w któ
rym w 1374 r. wydany został przy
wilej dla szlachty polskiej zwal
niający ją od poradlnego, 15. pa
liwo dla konia. 16. składa tekst, 
18. niegdyś „zdobiła” starych, o- 
becnie raczej młodych, 19. papuż
ka. niepomyślny obrót spraw, 22. 
kuchenny garnek, 23. brak w 
sklepie (wspak), 24. zmarl śmier
cią gwałtowną, 27. Henryk Gold- 
szmit — pisarz, działacz spoi. 1 
lekarz. 28. wielki ptak Ameryki 
Pld., 30. figowy strój, 32. nikłe 
światło, blask, 33. tancerka indyj
ska lub ciasto.

Pionowo: 1. żona kowala, 2. po

Prawostronnie: 
1. siedziba muz,
3. specjalne ob
ciążenie statku, 
balonu, 5. Instru
ment Maryli Ro
dowicz, 7. duże 
ozdobne naczy
nie do picia wi
na, 9. roślina — 
symbol wrażli
wości, 11. cienkie 
płótno bawełnia
ne, 13. grzeje w 
nocy, 15, pań
stwo ze stolicą 
Rabat, 17. świt.

Lewostronnie: 2. 
stolica Mail, 4. 
niezbędny do 

przygotowywa
nia kśrmy dla 
trzody chlewnej, 
8. zestawienie do
chodu 1 wydat
ków jednostki 

gospodarującej, 
8. melodia wy
grywana przez zegar, 10. nad
mierny procent za pożyczone 
pieniądze, 12. francuski malarź 1 
rzeźbiarz, jeden z głównych przed

BONY KSIĄŻKOWE PO 50 ZŁ 
ZA ROZWIĄZANIE 

„KRZYŻÓWKI Z HASŁEM” 
WYLOSOWALI:

1. Grażyna Koćmil — Kraków 
28, os. 100«-lecia 16/44; 2. Zdzisław 
Całek — Kraków 28, os. Na Stoku 
13/88; 3. Grażyna Kuźniar — Kra
ków 28, Na Wzgórzach 38/21; 4. 
Marek Wasiak — Kraków 28, os. 
20-lecia PRL 22/27 ; 5. Stanisław 
Wojtaszek — Kraków 28, os. 20- 
lecia PRL bł. 19/60.

Uwaga: bony wysyłamy pocztą, 
ROZWIĄZANIA Z NR 46 

KRZYŻÓWKA
Poziomo: 7. magister. 8. owcza

rek. 10. tama, 11. korkociąg. 12. 
perz, 13. poszwa, 17. obława, 19. 
kaliber, 20. pomiarkowanle. 22. ta- 
szyna, 24. Papkin. 26. jamnik. 30. 
neon, 31. Wieliczka, 32. Ezaw, 33. 
kilometr. 34. sakiewka.

Pionowo: 1. paragon, 2. siłacz,

stawicieli Impresjonizmu 
1919),14. port pięciu mórz, 
Jęcie kupca, 18. popularne 
drzewo o białej korze.

(1841—
16. za-
u nas

3. jenot, 4. uwiąd, 5. karzeł, 8. 
rezerwa, 9. rozmiękczenie. 14. wa
lonki. 15. bakarat, 16. Sekwana. 18. 
Boliwia, 21. patemia, 23. pijawka, 
25. kantor, 27. Mielec, 28. mięta. 
29. skład.

MAŁA KRZYŻÓWKA
Poziomo: 3. inkubator, 5. rydz,

6. Amur, 7. wiertarka.
Pionowo: 1. anarchia, 2. kon

trakt, 4. bazalt.

„GŁOS NOWEJ BUTY“. A. 
a ret redakcji: Huta im. Leni
na. Teietooyi bezpośredni * 
4Z8-99, przez centralę HiL ■> 
448-64 I «41-M, -«»o. «8-11 (re
daktor naczelny), 47-41 (sekre
tarz odpow. redakcji). SS-41 (se
kretariat). Druki Prasowe Za
kłady Graflczoe RSW „Prasa” 
w Krakowie, UL Wielopole L 

D-15

tomstwo pochodzące z jednej cią
ży zwierząt, 3. wódka emerytka, 
4. tajemnica, 5. kierunek działania 
siły ciężkości, 6. największy dusi
ciel z nad Amazonki, 10. pole wal
ki Botwinnika, Tala, 13. ptak — 
symbol miłości rodzicielskiej, 14. 
słynny zoolog niem. pochodzenia 
polskiego. Pisał o nim „Przekrój", 
16. Au, 17. mądrość, umysł, 20. 
wrzucisz monetę 1 możesz rozma
wiać, 21. stolica Związku Austral., 
25. duszek domowy, 26. karplowa- 
ta ryba rzek i jezior, 29. dawna 
gwiazda kabaretowa, operetkowa, 
31. węglan sodu.

Wśród czytelników, którzy do 
dnia 27 listopada nadeślą prawid
łowe rozwiązania, rozlosowane zo
staną nagrody — bony książkowe.


